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Morda j’ pasalo i leto i više 
da j’ zgrada nekadajnega 
Kvarner-Expressa, toliko puti 
va maćah, konačno dobila 
šesnu novu fasadu ka njoj 
pristoji. Kako ni prišla na red 
do sada, takat ćemo njoj tri 
kamelije za božićnu dekoraciju. 
Jednostavnu i šesnu.

Karoca gre z hotela 
Ambasador va Finsku i 
nazad. Ki ima boju memoriju 
morda će se spametit da j’ 
već bila va ovoj rubrike, ma 
smo ju morali opet stavit, aš 
je toliko šesna i peja nas va 
neki beli kraji z belemi sobi 
va neku Božićnu kućicu na 
čaj, negdere va neki mir ki 
sen juden rabi.

Slabo bi pasali Romeo i Julija 
da su se gjedali z jenega od 
ovisteh balkoni kakovi ima 
hotel Palace. Kot da su va 
renovacije, ma delavci ni. Bit 
će da j’ neki drugi status aš 
armadura stoji, drži jih da 
ne padu, a niš se ne dogaja. 
Valda će jih čin prej načinjit da 
nekemu ča ne pade na glavu.

Pozabit će se još malo, z 
mlajemi generacijami, ča je 
zaspraven Gorovo bilo. Bilo 
je više od parkirališta za 
auti, a danas su od tega 
vremena ostali samo 
ruzinavi reflektori i beton 
ki z saken dažjun poplava. 
Samo da ne pridu zlatne 
ribi vanka.
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Ni baš šesno!

Šesno!

Grdo!

Šesno, šesno!

Grdo, grdo...

Najšesneje! 
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Stigli smo i do zadnjeg broja 
lista „Opatija“ u ovoj godini u 
kojem donosimo niz prigod-

nih blagdanskih tema. O značenju i 
proslavi Božića govori novi župnik 
Župe sv. Ane Volosko, a o božićnim 
poklonima naši sugrađani u anke-
ti. Predstavljamo dizajnericu koja 
svake godine sudjeluje u stvaranju 
čarobnih ukrasa i dekoriranju opa-
tijskog adventa, kao i mladog glaz-
benika orguljaša uz čiju pratnju će 
mnogi od vas zapjevati na polnoć-
ki. Obišli smo i adventske lokacije 
u gradu koje sjaje u blagdanskom 
ruhu i oduševljavaju građane i po-
sjetitelje Opatije. Naše „oko kame-
re“ uhvatilo je Mikulu kako dijeli 
poklone najmlađima.
Bili smo i na proslavama rođenda-
na Društva „Naša djeca“, Hrvat-
skog muzeja turizma i Učilišta Lo-
vran koje djeluje u Voloskom te im 
još jednom čestitamo na njihovim 
obljetnicama! A čestitke upućuje-
mo i opatijskim volonterima koji 
su dobili nacionalne, županijske i 
liburnijske nagrade uz zahvale što 
poklanjaju svoje vrijeme zajednici. 
Nismo zaboravili ni na najvažniju 
sporednu stvar na svijetu – no-
gomet te smo zabilježili djelić 
atmosfere na navijačkim punkto-
vima u gradu. 
Opatija se sprema za doček Nove 
godine, a najavljeno ih je čak šest 
na otvorenom prostoru. A za lak-
ši ulazak u novu godinu naš David 
pripremio je „upute za korištenje“ 
2023. godine koje možete „preuze-
ti“ u našem Techno kantuniću. 
Sretan Božić i svako dobro u novoj 
2023. godini želi vam redakcija lista 
„Opatija“! 
                                   Kristina Tubić       
                                      urednica

blagdani!
Sretni 



Na 16. sjednici Gradskog vijeća Gra-
da Opatije održanoj 14. prosinca 
vijećnici su s 13 glasova ZA i jed-
nim suzdržanim usvojili Prijedlog 

Proračuna za 2023. godinu i projekcije za 
2024. i 2025. godinu. Proračun za 2023. izno-
si 29.718.316 eura (223.912.652 kuna), što je 
za 0,7 % više od Proračuna za tekuću godinu. 
Među ključnim stavkama su povećanje izdva-
janja za socijalni program i predškolski odgoj, 
podizanje komunalnog standarda i priprema 
kapitalnih gradskih projekata.

– Ovo je prvi Proračun iskazan u eurima 
u izradu kojeg su bili uključeni gotovo svi 
gradski službenici te je vrlo pomno planiran. 
Proračun za 2023. godinu je usmjeren na za-
državanje dostignutog standarda i kvalitete 
života u Gradu Opatiji te visoke razine komu-

smo s tim ciljem i ekipirali gradske službe u 
novom Upravnom odjelu za strateški razvoj, 
europske fondove i gospodarstvo – istaknuo 
je gradonačelnik Fernando Kirigin prilikom 
predstavljanja Proračuna.

Gradsko vijeće jučer je prihvatilo i novu 
Odluku o socijalnoj skrbi kojom se proširuju 
socijalne mjere, uvode novi oblici pomoći te 
povećavaju cenzusi za ostvarivanje prava iz 
socijalnog programa. 

Novi cenzusi iznose: za jednog člana do-
maćinstva 3.767 kuna/500 EUR, za dva čla-
na domaćinstva 5.651 kuna/750 EUR, za tri 
člana domaćinstva 6.781 kuna/900 EUR, za 
četiri člana domaćinstva 7.911 kuna/1.050 
EUR te za pet i više članova domaćinstva 
s dodatnim prihodom do 1.130 kuna/150 
EUR po članu. Pravo na pomoć umirov-
ljenicima za Uskrs i Božić ostvarivat će svi 
umirovljenici s mirovinom (i prihodom) 
do 4.294 kune/570 EUR (do sada je grani-
ca bila 4.000 kuna/530 EUR). Uvedeno je i 
pravo na pomoć za blagdane (Božić, Uskrs) 
korisnicima osobne invalidnine, za 100 % 
je povećana naknada za korisnike zajam-
čene minimalne naknade koju daje država. 
Novinu predstavlja i uvođenje novog uvje-
ta, a to je udomiteljstvo. Novom Odlukom 
za 50 % se povećala i visina jednokratne 
pomoći građanima koju odobrava Socijal-
no vijeće. Pravo na besplatni javni prijevoz 
sada ostvaruju umirovljenici s mirovinom 
do 2.637 kuna/350 EUR, pravo na pomoć 
stekli su umirovljenici s mirovinom do 
1.883 kuna/250 EUR kod kojih se mijenja i 
visina mjesečne pomoći koja sada iznosi 753 
kune/100 EUR.

Proračun za 2023.  
vrijedan skoro 30 milijuna eura
Piše Kristina Tubić nalnog standarda. Kao značajnije inve-

sticije izdvajam nastavak ulaganja u Vilu 
Angiolinu i Interpretacijski MOHO 
centar, intenzivnu pripremu za početak 
izgradnje vatrogasnog doma, početak 
izgradnje dijela treće ceste Kuk – Koso-
vo, nadogradnju zgrade osnovne škole, 
uređenje područnog vrtića u Poljana-
ma, kao i boćarije u Poljanama. Nastav-
ljamo i s uređenjem imovinsko-pravnih 
odnosa i izradom projektne dokumen-
tacije za niz strateških projekata, među 
kojima su najznačajniji gradski bazen, 
rekonstrukcija nogometnog igrališta, 
uređenje centra Veprinca, projekt sta-
nogradnje te izgradnja garaža Gorovo 
i Volosko. U financiranju većeg broja 
strateških projekata Grad Opatija će se 
osloniti na korištenje bespovratnih EU 
sredstava i nacionalnih fondova. Upravo 
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Opatija je najbolji hrvatski grad srednje veličine za gospodarstvo

U izboru Najbolji hrvatski gradovi 
Opatija je proglašena najboljim gradom u 
kategoriji gospodarstvo – srednji grad, a 
nagradu je primio gradonačelnik Fernan-
do Kirigin. Petu godinu zaredom Hanza 
Media i portal Gradonacelnik.hr orga-
nizirali su izbor najboljih gradova u pet 
kategorija i uz posebne nagrade Smart 
city i Eco city, koji je završio proglaše-
njem ukupno 15 gradova pobjednika i 
svečanom dodjelom nagrada u Opatiji  
1. prosinca.

Najbolji gradovi za gospodarstvo su 
Opatija, Samobor i Hvar, za demografi-
ju i mlade Vukovar, Labin i Crikvenica, 
a najbolji gradovi za život su Varaždin, 
Sveta Nedelja i Rab. Grad koji je u pro-

teklih godinu dana ostvario najveći napre-
dak na polju kvalitete života je Opuzen, a 
EU fondove je najuspješnije koristio Grad 
Rijeka. Rijeka je pobjednik i u Smart City 
kategoriji među velikim gradovima, a 
najpametniji srednji i mali gradovi su Za-
prešić i Krk. U Eco City kategoriji titulu 
najboljega i ove je godine osvojio Osijek. 

Proglašenju najboljih gradova su nazo-
čili i premijer Andrej Plenković, potpred-
sjednik Vlade i ministar mora, prometa 
i infrastrukture Oleg Butković, ministar 
rada, mirovinskoga sustava, obitelji i soci-
jalne politike Marin Piletić, ministrica re-
gionalnoga razvoja i fondova EU  Nataša 
Tramišak te ministar pravosuđa i uprave 
Ivan Malenica. 

Opatija



IZ GRADSKE VIJEĆNICE

Na 15. sjednici opatijskoga Gradskoga vi-
jeća s ukupno osam glasovna za, jednim 
protiv i jednim suzdržanim usvojen je Pri-
jedlog o razrješenju predsjednice Grad-

skoga vijeća Neve Slani. S osam glasova za i dva 
suzdržana, za novog je predsjednika izabran Dino 
Žigulić iz Akcije mladih.

Podsjetimo, osmero vijećnika Dino Žigulić (Ak-
cija mladih), Sanda Grčević (Unija Kvarnera), Ante 
Štampalija (Kvarnerska inicijativa), Kristian Tončić 
(SDP), Ivan Vidaković (SDP), Đeni Hrvatin (SDP), 
Alessandra Selak (SDP) i Dušan Kotur (SDP) preda-
lo je 4. studenog prijedlog za razrješenje Neve Slani 
s mjesta predsjednice Gradskog vijeća Grada Opati-
je. Neva Slani bila je zajednička kandidatkinja Akcije 
mladih i Unije Kvarnera za gradonačelnicu Opatije, 
a onda je temeljem koalicijskog sporazuma postala 
predsjednica Gradskog vijeća. Političku podršku iz-
gubila je prije tri mjeseca, kada su predstavnici Akci-
je mladih izjavili da je više ne smatraju svojom pred-
stavnicom u Gradskom vijeću. 

Dino Žigulić
je novi predsjednik  
Gradskog vijeća 

U obrazloženju Prijedloga 
o razrješenju, između ostalog 
se navodi da „Neva Slani nije 
ispunila očekivanja vijećnika 
niti javnosti, nije predlagala ni-
kakva konkretna rješenja koja 
bi bila u ingerenciji Gradskog 
vijeća, a koja bi pridonijela rje-
šavanju problema koji postoje 
u gradu i tište građane te je iz-
gubila politički legitimitet jer 
nema podršku vijećnika koji su 
je predložili na tu funkciju kao 
niti podršku većine vijećnika 
Gradskog vijeća, iz razloga što 
dužnosti predsjednice Gradskog 
vijeća ne obavlja dobro“. Kada 
je na sjednici Gradskog vijeća 
na dnevni red došlo izglasavanje 
razrješenja Neve Slani s mjesta 
predsjednice, vijećnicu su napu-
stili vijećnici s Nezavisne liste 
Ive Dujmića Domagoj Tramon-
tana, Vera Aničić, Zorica Sergo 
i Vladimir Brnečić te je ostalo 
desetero vijećnika, dovoljno da 
bi se zadržao kvorum i većinom 
glasova podržao prijedlog o raz-
rješenju Neve Slani i izglasao 
prijedlog za izbor novog pred-
sjednika Dina Žigulića. 

Dino Žigulić (24) jedan je 
od najmlađih, ako ne i najmla-
đi predsjednik Gradskog vijeća 
u Hrvatskoj. Završio je pred-
diplomski studij geodezije i 
geoinformatike te je na zadnjoj 
godini diplomskog studija, 
usmjerenja geoinformatika, Ge-
odetskog fakulteta u Zagrebu. 
Kaže da cijeni iskustvo života 
provedenog u glavnom gradu, 
ali ipak mu je najljepše doma 
te će nakon završetka studija 
u poslovne izazove krenuti u 
našem kraju. Član je Gradskog 
vijeća Grada Opatije godinu i 
pol dana, a član Akcije mladih 
od 2017. godine. Iskustvo u 
vijećničkim klupama počeo je 
stjecati još kao učenik osnovne 
škole, kada je bio vijećnik Dječ-
jeg gradskog vijeća u dva man-
data. Nakon toga postaje član 
Savjeta mladih Grada Opatije, a 
sudjelovao je i u pokretanju Ini-
cijative za uvođenje noćne auto-

busne linije 32, koja je tada uro-
dila plodom. Član je Vijeća za 
dodjelu koncesijskih odobrenja 
i Komisije za izbor i imenovanja 
opatijskog Gradskog vijeća te 
je član Mjesnog odbora Vasan-
ska. Ističe kako mu je funkcija 
predsjednika Gradskog vijeća 
ponos, ali i velika obaveza.

– Zalagat ću se da sjednice 
Gradskog vijeća budu sadržaj-
nije te da se ne gubi vrijeme u 
dugačkim raspravama bez done-
senih zaključaka. Smatram da se 
vijećnik mora prije sjednice ras-
pitati i informirati kod gradskih 
službi te na vijeće doći spreman 
s nekim zaključkom ili prijedlo-
gom, a ne na samoj sjednici tra-
žiti informacije i propitkivati o 
materijalima. Pitanja su, narav-
no, uvijek dobrodošla, ali mno-
go toga se može prije saznati i 
pripremiti – istaknuo je Žigulić.

Kaže da su ga kolege vijeć-
nici na početku vijećničkog 
mandata odmah prihvatili kao 
sebi ravnog te da su uvijek svi 
spremni na konstruktivne raz-
govore, bilo kojoj političkoj 
opciji pripadali, no ti opušteni 
razgovori uglavnom se vode pri-
je no što se uključe kamere, a 
na samim sjednicama diskusije 
postanu oštrije. Upitali smo ga i 
na što će staviti naglasak u svom 
mandatu.

– Ideja kojom se namjeravam 
baviti je stanogradnja za mlade, 
no ne samo za mlade, već i sve 
stanovnike Opatije koji nisu u 
mogućnosti riješiti stambeno 
pitanje zbog nedostupnih cijena 
stambenog prostora. Također 
mi je želja nastaviti poticati ze-
lene politike koje smo pokrenuli 
lani kroz proračun, a ove godine 
još i „pojačali“, kao i što prije ri-
ješiti adekvatnu zdravstvenu in-
frastrukturu, tu mislim na Dom 
zdravlja, nadogradnju osnovne 
škole te izgradnju bazena. Sva-
kako ću se truditi oko svih pro-
blema i pitanja svoje generacije, 
mladih Opatijaca. Svim građa-
nima želim čestit Božić i puno 
zdravlja i sreće u novoj godini! 

Piše Kristina Tubić  Snimio David Kurti
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IZ UREDA GRADONAČELNIKA

Zajedno za  
dobrobit Opatije

5Opatija

Poštovane sugrađanke i sugra-
đani, drage Opatijke i Opatijci!

Bliži nam se kraju još jedna 
godina, a to je uvijek vrijeme 
za „svođenje računa“ i dugi 
pogled unatrag na sve izazo-

ve, ali i uspjehe koji su je obilježili. 
Globalno, utjecaj pandemije još je 
prisutan, no usprkos problemima 
koje je stvorio koronavirus, opatijski 
je turizam zabilježio jednu od naju-
spješnijih godina od samostalnosti. 
Suočili smo se s novom velikom 
katastrofom, ovog puta ratnom i 
humanitarnom, a Opatija i Opatijci 
nisu pritom „stajali sa strane“ već su 
Ukrajincima koji su morali pobjeći 
od svojih domova pružili financijsku 
pomoć, posao, siguran krov nad gla-
vom i priliku za novi početak. 

Kao gradonačelnik Opatije pam-
tit ću 2022. po svakodnevnim izazo-
vima i upornom radu na rješavanju 
raznih, za naše građane iznimno bit-
nih pitanja, među kojima se izdvaja 
uvođenje reda u prostoru i saniranje 
posljedica dugogodišnje nebrige o – 
uz ljude – najvrjednijem opatijskom 
resursu. Mnogi pojedinci iskoristili 
su priliku i u vremenu do usvajanja 
novih, restriktivnih prostorno-plan-
skih dokumenata, zatražili građevin-
ske dozvole po starim uvjetima koji 
nisu sprečavali prekomjernu izgrad-
nju. Prijavljivali smo sve nepravilno-
sti, podnosili žalbe, prigovore, tražili 
reakcije nadležnih službi, a sve kako 
bismo umanjili negativne efekte na 
naš prostor, našu zajednicu. 

No, nismo se bavili samo „gri-
jesima prošlosti“, već smo gledali i u 
budućnost. Pripremili smo razvojne 
projekte koji će unaprijediti život gra-
đana. Neke od njih već smo i realizi-
rali, a neke – poput gradskog bazena, 
Doma zdravlja, rekonstrukcije nogo-
metnog igrališta, javnih garaža, sport-
sko-rekreativnog centra Poljane ili re-
vitalizacije centra Veprinca – provest 
ćemo u godinama koje slijede. 

Od 1. siječnja 2023. postajemo 
dio europske monetarne unije i euro 
postaje naš službeni novac. Prvi opa-
tijski proračun u toj valuti iznosit 
će skoro 30 milijuna eura i usvojen 
je na posljednjoj sjednici Gradskog 
vijeća. Vijećnici su na moj prijedlog 
usvojili i novu Odluku o socijalnoj 
skrbi kojom povećavamo prava Opa-
tijaca, podižemo iznose naknada i 
proširujemo krug građana koji će ih 
ostvarivati. Veće uskrsnice i božić-
nice za umirovljenike, veće jedno-
kratne isplate pomoći, nove mjere 
za udomitelje – tek su neke od dva-
desetak mjera koje su unaprijeđene 
ovom odlukom. 

Godinu na izmaku pamtit ćemo 
i po mnogim nagradama i priznanji-
ma koja su stigla u naš grad. RetrO-
patija je proglašena manifestacijom 
godine prema odluci Hrvatske tu-
rističke zajednice na Danima hr-
vatskoga turizma te dobila nagradu 
Turističke zajednice Kvarnera, dok 
je projekt Turističke zajednice Feel 
& Taste proglašen drugim najboljim 
na svijetu od strane najveće organi-
zacije turističkih profesionalaca Skål 
International. Prvi smo puta Festival 
čokolade organizirali u studenom, 
što je polučilo izniman uspjeh. Tako 
smo počeli ostvarivati namjeru o 
održavanju 11 velikih manifestacija 
kroz 12 mjeseci, što je naš cilj za do-
datno jačanje destinacije.

Nagrađen je i Grad Opatija, koji 
je u ponio nagradu najboljeg srednje 
velikog hrvatskog grada u kategoriji 
Gospodarstvo u izboru Jutarnjeg li-
sta i portala gradonačelnik.hr, pod 
pokroviteljstvom Ministarstva regi-
onalnoga razvoja i fondova EU. Na-
grada je tim vrjednija što se odluka 
donosi na temelju strogo određenih 
parametara koje analizira agencija 
Ipsos puls. Tako su analizirani i uspo-
ređeni pokazatelji: prosječni dohodak, 
stopa siromaštva, nezaposlenosti, za-
poslenosti, indeks nezaduženosti, bru-
to plaća, poticaji koje gradovi izdvajaju 

za gospodarstvo... Usmjerenost Grada Opatije na jačanje gospodarstva izra-
žena je i formiranjem novoga Upravnog odjela za strateški razvoj, europske 
fondove i gospodarstvo.

Krajem svake godine održavamo primanje za sportaše koji su po-
stigli zapažene uspjehe. Svi su oni od reda zaslužili velike čestitke, o 
čemu više možete čitati upravo u ovom broju našega lista. Ipak, mo-
ram izdvojiti nevjerojatan uspjeh Enrica Marottija, izuzetnog sportaša 
koji je osvojio prvo mjesto u profesionalnom svjetskom kupu na na-
tjecanju u Japanu i dobar glas o Opatiji i Voloskom pronio cijelim svi-
jetom, kao i naš AK Opatija motorsport koji je treću godinu zaredom 
opravdao naslov prvaka Hrvatske.

Obradovale su me i nagrade koje su stigle u ruke opatijskih volon-
tera, ne samo na liburnijskoj razini, već i na županijskoj i državnoj te 
im od srca čestitam i zahvaljujem svima njima na nesebičnom huma-
nitarnom radu čime ukazuju na prave vrijednosti u našoj zajednici.

Ponosom me ispunjava i 126 opatijskih stipendista u ovoj školskoj 
i akademskoj godini koji svojim radom i znanjem iz godine u godinu 
opravdavaju naše povjerenje. Čestitam i opatijskom Društvu „Naša dje-
ca“ koje je proslavilo 70 godina uspješnog djelovanja i rada s najmlađima.

Uz RetrOpatiju, među najvažnije manifestacije spada Opatija 
Advent, u kojem uživamo u ovim danima krajem godine. Advent je 
postao razlog dolaska u našu destinaciju, što izravno utječe na lokalno 
gospodarstvo. Ipak, moramo istovremeno zaštititi našu neprocjenji-
vu prirodnu baštinu, bogatstvo naših parkova. Struka će ovdje imati 
ključnu riječ te ćemo u godinama koje slijede primijeniti sve potrebne 
mjere za zaštitu parkova i perivoja. 

I na kraju, cijenjene sugrađanke i sugrađani, želim Vam da ovih 
blagdana uživate u lijepom blagdanskom ugođaju našega grada. Želim 
Vam obilje mira, ljubavi i blagostanja, u nadi da ćete blagdane provesti 
u toploj atmosferi i okruženi dragim ljudima. Želim Vam sretan i blago-
slovljen Božić te mnogo sreće i zdravlja u novoj 2023. godini koja nam 
donosi nove izazove, ali siguran sam i ostvarenje novih opatijskih proje-
kata. Pozivam Vas da zajedno nastavimo raditi za dobrobit naše Opatije.

 Vaš gradonačelnik,
 Fernando Kirigin



Piše Aleksandar Vodopija

Svećenik Marijan Žde-
rić (38) novi je župnik 
Župe sv. Ane – Volo-
sko. Na ovu je službu 

došao početkom kolovoza ove 
godine. Rođen je u Našicama, 
a živio u Beničancima gdje je 
završio osnovnu školu, nakon 
koje odlazi na međubiskupijsko 
sjemenište u Zagreb. Tu završa-
va klasičnu gimnaziju, te se upi-
suje na PMF, no nakon godinu 
i pol dana ovoga studija ipak se 
odlučuje za teologiju. U među-
vremenu njegova obitelj 2002. 
seli na Grobnik, u Jelenje, gdje i 
danas žive. Po završetku studija 
u Zagrebu dolazi u Riječku nad-
biskupiju na službu đakonata 
koju vrši u Rukavcu. Zaređen je 
31. svibnja 2014. kada odlazi u 
Gorski kotar (Tršće, Čabar, Pre-
zid i Plešce) na službu kapelana 
(župnog vikara). Krajem srpnja 
2017. dolazi za kapelana u Viš-
kovo na godinu dana, a zatim je 
imenovan župnikom u Tršću i 
Prezidu. Godine 2020. preuzima 
i Župu Čabar odakle ovoga ljeta 
dolazi u Volosko.

Kakvi su Vaši prvi dojmovi 
o Voloskom?

Dojmovi su pozitivni. Istina, 
za mene je ovo sve novo – prvi 
puta služim na liburnijskom po-
dručju, a u Voloskom prije pre-
uzimanja Župe još nikad nisam 
bio. Bilo mi je pozitivno-čud-
no naći se u ovoj novoj sredini 
usred ljeta i špice turističke se-
zone. Uske ulice, kuće i zgrade 
zbijene... sve kao u nekom filmu; 
podsjeća nekako na male talijan-
ske gradiće. Lijepo mi je što se 
svega izvanjskoga tiče – crkva je 
prekrasna i novouređena za što 
sam izuzetno zahvalan bivšem 
župniku Petru, svima dragome 
Pjerinu koji je ovdje služio pu-
nih 12 godina. Na meni je sada 
da nastavim tamo gdje je on 
stao. Ono što mi se manje sviđa 
jest svakako posjet ljudi crkvi, 
odnosno dolazak na svete mise. 
Prema meni dostupnim statistič-
kim podacima o broju vjernika, 

na bogoslužju bi ih trebalo biti puno više, ali 
statistika je jedno a realnost života sasvim 
drugo. No trebamo znati da Crkva nije samo 
za izabrane i privilegirane. Ona je otvorena 
svima koji su spremni otkriti svoje srce, baš 
kao što je i sâm Bog poslao svoga sina svima, 
a ne samo odabranima! 

Što mislite, u čemu je problem?

Problemi su svugdje uglavnom isti. Sta-
novništvo je uglavnom vremešno, a ljude 
je generalno potrebno oduševiti za Krista, 
pogotovo one mlađe, što uz današnji tempo 
života nije nimalo lako. Trči se za zaradom i 
zaboravlja pritom brinuti za dušu; ono du-
hovno. Gospodina treba moliti da nam svima 
dade otvoreno srce kako bismo mogli prihva-
titi jedni druge. To bi zapravo trebalo biti naše 
sveopće poslanje. Sâm Gospodin govori da je 

navješteno kraljevstvo zapravo u nama, čega 
prečesto nismo niti svjesni, a sve je zakone i 
zapovjedi On sveo na dvije zapovjedi ljubavi. 
Prva: ljubi Gospodina Boga svoga svim srcem 
svojim, svim umom svojim i svom dušom 
svojom. Druga: ljubi svoga bližnjega kao sebe 
samog! U toj ljubavi trebamo biti otvoreni 
za Gospodina, a kada nam je otvoreno srce 
tada možemo i davati odnosno djelovati na 
van! Crkva je sveopće poslanje na koje smo 
svi pozvani – svi smo pozvani biti navjestite-
lji Radosne vijesti; svi moramo djelovati za 
sveopće dobro; naravno, svatko na području 
svoga posla i zanimanja. U svoja djelovanja 
treba unijeti jednu notu ljubavi i milosrđa na 
koje nas zapravo Isus kroz cijelo svoje posla-
nje i poziva – da budemo milosrdni kao što je 
milosrdan i Otac nebeski. Kad se razmišlja na 
taj način, sve je ustvari vrlo lako, premda je to 
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INTERVJU

Radost Božića 
neka se rodi  
u našim srcima

Sreću treba pronaći u onome što čovjek radi, ali 
isto tako i u svakodnevnim sitnicama i poticaji-
ma koje dobivamo od Boga. 

Jeste li Vi sretni?

Jesam! Kao osoba sam otvoren za svakog 
čovjeka, a osim toga se volim baviti i sportom. 
Ne krijem da sam, dok sam bio aktivniji, uvijek 
volio biti na pobjedničkoj strani. Nažalost, vre-
mena za sport je sve manje, no ipak još uvijek 
igram u nogometnoj veteranskoj ligi u Gerovu. 
Volim biti s ljudima i među ljudima; biti dio 
zajedništva, kako euharistijskoga tako i onog 
bratskog, no nikad ne treba zaboraviti na po-
vjereno mi zvanje i poslanje! U mome, duhov-
nom pozivu uvijek je bitno „hrvanje“ s Bogom 
– ako se nisi s Njime „posvađao“, onda se stvar-
no moraš zapitati čuješ li ti uistinu Gospodina 
koji ti govori. Bog će ti uvijek dati odgovor, 
samo je pitanje jesi li spreman ponekad i čekati, 
i moliti, dok ne postigneš onaj unutarnji osjećaj 
da te usrećuje ono što činiš. To je najbitnije i 
to ne samo kod svećeničkog već i kod svakoga 
poziva, jer na prvome mjestu treba biti čovjek!

Upravo nam najveći od svih ljudi kuca 
na vrata, zar ne?

Tako je! Sve o čemu je bilo riječi koncen-
trira se u pripremama za Božić koji kao da 
nam je nekako draži blagdan od onog najve-
ćeg – Uskrsa! Lijepo je slaviti svako rođenje, 
ne samo Božje. Novo je biće ugledalo svjetlo 
dana! Svi su radosni i veseli zbog potomstva 
u kojem će se ostvariti kao roditelji i obitelj. 
Veselje i radost Božića već se dobrano vidi i u 
adventu – sve pršti od veselja i sjaja, ali nam 
prečesto nedostaje sâm slavljenik. Advent nas 
poziva na budnost i spremnost na rođenje 
našega Gospodina i treba dati sve od sebe da 
nam upravo taj dio ne prođe u ispraznom ve-
selju nego u duhovnoj pripremi za ovaj veliki 
blagdan – od misa zornica, preko osobne mo-
litve pa sve do pomaganja bližnjima. Naravno 
da smo sve to pozvani raditi i kroz cijeli život, 
no advent je, kao uostalom i korizma, period 
kada bi se na to valjalo još više usredotočiti. 
Nije da se ne trebamo družiti, no smisao Bo-

katkad teško ostvariti jer nas ob-
veze i prečesto odvedu u nekom 
drugom smjeru. 

Kako se to može riješiti?

Čovjek uvijek treba raditi na 
sebi, na duhovnoj noti, i tada 
mu ništa neće biti niti teško niti 
mučno; neće se pitati zašto je 
neki teret pao na njega. Pozvani 
smo biti radosni kršćani. Kako 
ćemo oduševiti nekoga tko se 
možda izjašnjava kao ateist ili 
agnostik ako ne nosimo to vese-
lje u sebi?! Pozvani smo uvijek 
biti jedni drugima na pomoć i 
podršku. To je zapravo i smisao 
našega života. Nije da kroz život 
ne možemo proći i sami, no što 
nam to vrijedi?! Danas je potreb-
no ponajprije biti čovjek jer od 
toga sve kreće!

Govorite li to i iz osobnog 
iskustva?

Naravno! Iza mene je uvijek 
stajala i stoji moja obitelj. Ja sam 
najstarije dijete; imam još sestru 
i brata. Kao tradicionalna kršćan-
ska obitelj svake smo nedjelje išli 
na misu, a, kao i sva djeca iz ulice, 
obožavao sam ministrirati. Tu je 
posijana klica zvanja, no jasno je 
da i dalje čovjek treba raditi na sebi 
i „tesati se“ odnosno oblikovati. 
Teško je mladome čovjeku posta-
viti okvire. Posve je prirodno da se 
pitamo što se nalazi van tih okvira. 
Tako ni ja nisam odmah krenuo 
u duhovnome smjeru – prvo sam 
bio na fizici i tek se onda usmjerio 
na teologiju. Čovjek se, to je u nje-
govoj prirodi, uvijek traži, no često 
se izvan okvira nalazi ono što nas 
ne ispunjava, ne čini nas istinski 
sretnima ili nas usrećuje tek tre-
nutno, a takva je sreća prolazna. 

žića nije samo obiteljsko okupljanje i blagdan-
ska trpeza! To nam ne smije biti na prvome 
mjestu. Smisao Božića je da se Gospodin rodi 
prvenstveno u našim srcima. Ako se On rodi u 
mome srcu, onda će i sve drugo biti na pravo-
me mjestu! 

Što nam je, dakle, činiti?

Valja nam iskoristiti vrijednosti na koje nas 
sâm Božić poziva, a s druge strane, da bi se Gos-
podin mogao roditi u našemu srcu, treba se sa-
gnuti, baš kao kad gledamo u jaslice – potrebna 
je molitva i poniznost u kojoj se Bog rađa jer 
često upravo u toj molitvi, tišini i poniznosti 
susrećemo Gospodina u svome srcu! Da bismo 
čuli Gospodina, kao i svakoga sugovornika, 
moramo se povući, odmaknuti se od bučnih 
mjesta. Isusa su položili u jasle, a iz jasala se, 
znamo, jede. On stoga kasnije postaje hrana 
za život svijeta. Na posljednjoj večeri darovao 
nam se pod prilikom kruha i tako ustanovio 
Euharistiju – trajni spomen-čin iz kojega svaki 
kršćanin treba crpsti snagu za život! 

Zaključimo s porukom Božića danas!

Božić nam svima poručuje: „Rođenjem 
Isusa u Betlehemu Božja budućnost kuca na 
vrata našega srca, i to radi našega dobra.“ Naj-
različitiji su načini na koje Božja budućnost 
kuca na vrata Crkve, obitelji, svakoga čovjeka. 
Božić je taj koji daje uvijek novu snagu čovjeku 
jer nas pohađa Bog u Isusu rođenom u Betle-
hemu. Svetkovina Rođenja Gospodinova može 
se razumjeti samo ako se pođe od prvoga po-
kreta, iskoraka Božje ljubavi prema čovjeku, od 
Boga koji je ganut ljudskom nesrećom iz lju-
bavi pronašao lijek čovjekovoj isključenosti iz 
zajedništva s Bogom. Božić je neizrecivo otaj-
stvo Božjega smilovanja i ljudske radosti koja 
pokreće ljude prema dobru. Božić se istinski 
slavi onda kada se Krist rađa u nama, kada nam 
se srce preobražava da životom častimo Boga i 
klanjamo mu se u svim okolnostima života. Isus 
je najizvrsniji dar koji se može stvarno primiti 
samo tako da se postane darom za druge. Naj-
više vam želim tu Kristovu novost, da životne 
brige ne budu preteške za prepoznavanje do-
broga i lijepoga u našoj sredini. Božić nam po-
ručuje: „Onda kada ste pritisnuti prema zemlji, 
možete vidjeti Dijete u jaslama; kada podignete 
pogled, u toj novosti susrećete otvoreno nebo; 
kada ste umorni, uz vas su ljudi koji vide svje-
tlo; kada zastanete, poklonite se Bogu“. Radost 
Božića neka se zaista rodi u našim srcima; ta 
svjetlost koja dolazi s nebesa treba biti radost 
u nama, a kada imamo tu radost u sebi onda ju 
je lako dijeliti i s drugima – sa svojom obitelji, 
ulicom, četvrti, župnom zajednicom, gradom, 
pa i šire – svim ljudima dobre volje!
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Što ćete pokloniti najdražima?
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Najvažnije je da je  poklon od srca

KATARINA  
SEKULIĆ SKOKIĆ

ANITA  
SPINČIĆ

Volim darivati i to ne samo u 
ove božićne dane. A poklon može 
biti puno toga, pa i cvijet kojeg se 
ubere, i ne mora se po njega uvijek 
ići u dućan i puno trošiti. Friško 
sam se udala za Opatijca, tako da 
su mi suprug Danijel, a sada i naš 
mali sin Neo ojačali osjećaj ljubavi 
i još više potaknuli želju da nekome 
nešto dam. U zgradi u kojoj živimo 
ima desetak djece, koja se vani često 
igraju s našim psom Erom. Za njih 
ću pripremiti bombončiće i neku 
slatku porukicu, a kako ih želim 
iznenaditi, dar ću okačiti svakome 
na ulazna vrata. Za odrasle se mož-
da malo manje potrudim, ali i njima 
ću uz poklon dodati nešto osobno, 
neku prigodnu poruku, ukrase po-
put malog jelena, bora ili kuglice, 
uglavnom neku sitnicu. Mislim da 
je najbitnije da je dar od srca, da se 
čovjeka njime usreći i da to bude 
tako tijekom cijele godine. Meni je 
s mojim mužem Valentinovo svaki 
dan, a ja sam njemu dala najveći dar, 
rodila sam mu sina.

Nekada su se za rođendane, za 
Novu godinu i druge prilike, kupo-
vale razne stvari, među kojima su 
popularni bili ukrasni tanjuri i vaze. 
Tih vaza imam doma jedan kup, a 
sada ih više nitko ne želi. Dosta su 
se poklanjale i padele, vage, umjet-
ničke slike i knjige, dok danas to više 
nije običaj. Problem mi je smisliti što 
kupiti mojoj praunučici i mom prau-
nuku koji imaju osam i deset godina. 
Imaju puno odjeće i igračaka, a neke 
dječje igre već su i prerasli. Mislim da 
ću im odabrati neke lijepe pidžamice, 
s veselim likovima poput medvjedi-
ća i sličnog. Članica sam Kluba 60+ 
i tamo smo naučili puno toga što se 
može darivati napraviti sami, pa ću 
izraditi borić od zelenog filca. Ukrasit 
ću ga i staviti razne zvjezdice, pa će im 
to biti dar koji će moći objesiti na zid. 
Kćeri planiram pokloniti neki miris, a 
mužu još ne znam. Kako će praunuk 
imati i rođendan, kupit ću mu album 
u koji ću staviti slike od doba vjenča-
nja njegovih roditelja pa do onih kako 
je rastao do današnjeg dana. 

Okićeni borovi, blještava rasvjeta, ukrašeni domovi, izlo-
zi, ulice i parkovi i ovog su prosinca Opatiji donijeli 
novi sjaj i očaravajuću atmosferu. Pred nama su Božić 
i Nova godina, blagdani omiljeni svim generacijama, uz 

koje ide i tradicionalno darivanje. Kupiti ili napraviti dar, dati ga ili 
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Najvažnije je da je  poklon od srca
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Ranijih godina kupovao sam 
darove supruzi i kćerima. Sada, kad 
smo supruga i ja u mirovini, odluku o 
darovima sam prepustio njoj, ali u ku-
povinu uglavnom idemo zajednički. 
Nekad sam kupovao darove kada bih 
na nešto lijep o „naletio“ i to najčešće 
nije bilo ciljano, tako da su to nekad 
bile tenisice, a nekad kakav komad 
nakita. Nisam već neko vrijeme bio 
na vjenčanjima, ali kako čujem, da-
nas su važne koverte, to jest dariva-
nje novca. Danas će se rijetko za dar 
kupiti štednjak ili neki drugi kućanski 
aparat, a kada sam se ja ženio dobio 
sam televizor i pećicu. Danas se daru-
ju i poklon-bonovi pa si svatko onda 
izabere nešto po želji. Čini mi se da je 
nekada bilo puno više događanja, kao 
i prigoda za darivanje. Bliže nam se 
Božić i Nova godina i mislim da će po-
kloni ove godine biti malo skromniji. 
Prije je u ovo doba godine znalo biti i 
više raznih štandova, a bilo je i puno 
življe. I sada je lijepo, ali mislim da 
se ne može mjeriti s onom veselom 
atmosferom kakva je nekada bila. 

Božićni ugođaj je svuda oko nas, 
kupuju se pokloni, a dar od srca uvi-
jek najviše godi. Za Božić najčešće 
darivam članove familije, a kako cije-
lu godinu osluškujem želje, onda mi 
je i lakše za svakog nešto odabrati. Ja 
sam Slavonka te sam primijetila neke 
razlike u običajima darivanja tamo i 
ovdje. U Slavoniji se najčešće pokla-
njaju domaći proizvodi s OPG-ova, a 
u ovom kraju vidim da se više daruju 
komercijalne, kupovne stvari. Tamo 
se poklanjaju šunke, kobasice, jaja i 
druge domaće stvari, a ne odlazi se 
samo prvi dan Božića kod obitelji i 
rodbine na ručkove i večere, već se ide 
i drugi dan. Onda se uz koju čašu vina 
i rakije svi ti pokloni i kušaju. Svoje 
sam običaje iz rodnog kraja donijela i 
ovdje pa će mi moji poslati slavonske 
delicije, a ja ću ih onda moći poklanja-
ti. Zaručena sam, uskoro se udajem i 
živjet ću u Ičićima, pa će i novi člano-
vi moje obitelji moći uživati u slavon-
skim specijalitetima. Uz to, potrudit 
ću se izabrati još i neke druge darove 
kao znak pažnje, jer me to jako veseli. 

Život se mijenja, pa tako i običaji. 
Nekada su ljudi imali malo šoldi i pre-
ma tome su i darovali. Danas mislim 
da nema smisla kupovati neke odre-
đene poklone jer se često darivanjem 
tek zadovoljava forma, ali ne i suština. 
Ukusi su različiti, pa se nekome nešto 
i ne mora svidjeti te je često bolje dati 
neki novčani iznos ili poklon-bon jer 
si tada svatko može odabrati ono što 
želi. Za Svetog Mikulu i Djeda Mraza 
pokloni su tradicionalni, uobičajeni i 
djecu svakako treba darivati. Starije 
generacije sjetit će običaja zvanog do-
bra ruka, s kojim nas je naša nona zna-
la razveseliti. Na božićnu jelku objesili 
bi se bonboni u zlatnim i srebrnim pa-
pirićima zvani cukarini, jer su bili od 
šećera, a u nekom od tih omota bio bi 
i novčić. A znalo se ispod borića stavi-
ti i naranču, pa u nju zabosti novčiće. 
Vrijednost tog novca možda je bila 
kao današnjih pet kuna, ali iako nismo 
dobili puno, nas djecu to je uvijek jako 
veselilo. Bila su to skromna, ali lijepa 
vremena, i mislim da je bilo puno više 
iskrenog veselja i radosti. 

Volim poklanjati i volim dobivati 
poklone za sve blagdane još odmalena. 
U mojoj obitelji, a tome me naučila 
moja mama, nema posebnih blagdana 
za djecu i odrasle, uvijek se poklanja 
svima, pa tako i za blagdane novijeg 
datuma, kao što je Valentinovo. Sva-
kako smatram da obitelji, voljenima i 
prijateljima trebamo iskazivati pažnju i 
zahvalnost svaki dan cijele godine, a ne 
samo poklonima na prigodne datume, 
ali dar je uvijek lijepa gesta. Mama i ja 
smo bile poznate po poklanjanju čoko-
ladice kao izraz pažnje. Moji roditelji 
su bili skromni pa su takvi bili i darovi. 
Ne mislim da je vrijednost poklona u 
tome da smo ih puno platili. Svake 
godine si obećavam posvetiti više vre-
mena oko aranžiranja, no uvijek sve 
nekako prebrzo dođe, te na kraju ku-
pim ukrasnu kutiju ili poklon zamotam 
u kuhinjsku krpu s božićnim motivom 
i stavim neku lijepu mašnu. Za obitelj i 
bliske prijatelje uvijek se trudim slušati 
što im treba i što žele i onda im to da-
rovati. Prvi poklon koji sam kupila ove 
godine za „pod bor“ je za svekrvu.

ANKETA

dobiti, sve to ljude veseli, ali kako se vremena mijenjaju, ostavljaju 
svoj trag i u darivanju, i to ne samo kad je riječ o božićno-novo-
godišnjem, već i u drugim prilikama. Upitali smo naše sugrađane 
što će ove godine poklanjati i kakve promjene u darivanju su uočili 
tijekom vremena. 



Antonia Katić dobitnica 
državne nagrade

Piše Kristina Tubić Antonia radi kao koordinatorica volonte-
ra u Društvu „Naša djeca“ dvije godine, a u 
udruzi volontira od malih nogu. Naime, još 
kao djevojčica bila je članica Dječjeg foruma, 
a od srednje škole volontira na programima 
„Bajkaonice“ i „Kolibrića“ – radionice i igra-
onice razvojne podrške za djecu s teškoćama 
u razvoju. Završila je preddiplomski studij za 
odgajatelja, trenutno je na diplomskom studi-
ju, a uz to završava i Senzornu edukaciju na 
Edukacijsko-rehabilitacijskom fakultetu.

– U Društvu „Naša djeca“ upravljam vo-
lonterskim programima tako što koordiniram 
sve ono što u udruzi radimo i potičemo. Vo-
lonterski programi se sastoje od neformalne 
edukacije djece kroz kreativno-stvaralačke 
aktivnosti, poput programa „Bajkaonica“, 
„DND u susret djeci“, „Rođendaonica“ i „Ple-
som sve mogu ja“, zatim kreativne interven-
cije u zajednici, a to su manifestacije poput 
Dječjeg tjedna i Miće marunade te aktivnosti 
dječje participacije, a to su organiziranje Su-
sreta Dječjih vijeća i nacionalnog Eurochild 
foruma. Organiziramo i pružanje socijalnih 
usluga djeci i roditeljima – radionica i igrao-

Č lanica Društva „Naša djeca“ Opatija 
Antonia Katić dobitnica je Državne 
nagrade za volontiranje za fizičku 

osobu Koordinatora volontera 2022. koju do-
djeljuje Ministarstvo rada, mirovinskoga su-
stava, obitelji i socijalne politike. Nagradu su 
joj u Zagrebu uručili ministar rada, mirovin-
skoga sustava, obitelji i socijalne politike Ma-
rin Piletić i državna tajnica Marija Pletikosa.

nica „Kolibrići“, psihološko savjeto-
valište i pomoć u učenju. „Virusom 
volontiranja“ me zarazila moja mama 
i ja sada taj virus širim dalje. Sma-
tram da je volontirati izrazito važno 
jer na taj način pomažemo drugima, 
ali i ulažemo u sebe, rastemo i razvi-
jamo se. U udruzi potičemo djecu na 
volontiranje od najranije dobi te ih 
učimo kako postati aktivni članovi 
društva. Darovati svoje vrijeme je ne-
što što svatko može i trebao bi činiti 
– istaknula je Antonia.
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Udruga za razvoj civilnog 
društva SMART-Volonterski cen-
tar Rijeka, Grad Rijeka i Primor-
sko-goranska županija dodijelili 
su Društvu „Naša djeca“ Opatija 
nagradu „Organizator volontiranja 
2022“. Nagrade su primile pred-
stavnice udruge Sanja Škorić, 
tajnica DND-a Opatija i dopred-
sjednica Saveza DND-a Hrvatske 
i Antonia Katić, koordinatorica 
volontera i voditeljica aktivnosti 
u opatijskom DND-u. Svečanost 
je održana 2. prosinca, a nagrade 
laureatima uručili su zamjenica 

župana Primorsko-goranske župa-
nije Marina Medarić, gradonačel-
nik grada Rijeke Marko Filipović 
i voditeljica programa Volonter-
skog centra Rijeka Marta Hauser. 
Istaknuli su da kako bi volontira-
nje doseglo svoj puni potencijal i 
volonteri i korisnici imali najbolje 
i sigurno iskustvo, u volontiranju 
su jako važni organizatori volon-
tiranja, odnosno razne udruge i 
ustanove koje u svoj rad uključuju 
volontere. Volonterski program za-
htijeva razne resurse, kreativnost i 
predanost, stoga je važno istaknuti 
kvalitetne i svrsishodne volonter-
ske programe. 

– Nagrađeni smo za predan 
rad i kvalitetu sadržaja volonter-
skih programa koje provodimo niz 
godina s djecom i za djecu našega 
kraja – kazala je Antonia Katić te 
istaknula kako u udruzi imaju dva-
deset volontera, a ove im se godine 
pridružilo osam novih. 

Županijsku nagradu za volon-
tiranje koju dodjeljuju Udruga za 
razvoj civilnog društva SMART-
Volonterski centar Rijeka, Grad 
Rijeka i Primorsko-goranska žu-
panija primila je i Nataša Kežman 
Frančišković iz Udruge osoba s 
invaliditetom Grada Opatije, a za 
svoj volonterski angažman pohva-
ljena je njezina kolegica Izabela 
Lelek Purić. Nagrade su im uručili 
zamjenica župana Primorsko-go-
ranske županije Marina Medarić, 
gradonačelnik grada Rijeke Marko 
Filipović i voditeljica programa 

Volonterskog centra Rijeka Marta 
Hauser.

Nataša Kežman Frančišković 
dolazi iz Rijeke, volontira dva puta 
tjedno u Udruzi osoba s invalidite-
tom Grada Opatije, a kada je zatvo-
rila svoj krojački obrt i ostalo joj je 
više slobodnog vremena, na volon-
tiranje ju je potaknula kolegica iz 
udruge Izabela Lelek Purić.

– Izrađujem ukrasne predmete 
s fokusom na ekološki reciklirane 
materijale, vodim i radionice na 
kojima s članovima udruge izra-
đujemo razne uporabne i ukrasne 
predmete koje onda oni izlažu i 
nude na prigodnim štandovima, a 
posjetitelji zauzvrat doniraju do-
brovoljne priloge udruzi. Volonti-
ram jer želim pomoći drugim lju-
dima te da i oni kojima pomognem 
imaju isti osmijeh i da se osjećaju 
ispunjeno kao i ja kada im poma-
žem – istaknula je Nataša Kežman 
Frančišković.

DND Opatija dobitnik je nagrade  
„Organizator volontiranja“

Volonterka Udruge osoba s invaliditetom 
Nataša Kežman Frančišković

Županijska nagrada Društvu „Naša djeca“ Županijska nagrada Nataši Kežman Frančišković 

Antonia Katić

Nagradu su Antoniji uručili ministar Piletić i državna tajnica Pletikosa



Piše Mirjana Rončević  Snimio David Kurti
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Proglašeni naj volonteri Liburnije

S edamdesetak liburnijskih volontera 
okupilo se na druženju koje je opatijski 
Crveni križ organizirao povodom Među-
narodnog dana volontera, 5. prosinca u 

Vili Antonio. Srdačno su ih dočekali ravnateljica 
Đana Pahor i predsjednik Roberto Žigulić, a riječi 
zahvale svima koji predano volontiraju u raznim 
akcijama i pomažu zajednici uputio je i opatijski 
gradonačelnik Fernando Kirigin. Svim prisutnim 
volonterima uručene su zahvalnice Gradskog 
društva Crvenog križa Opatija, mala pažnja koju 
zaslužuju svi oni koji svoje slobodno vrijeme i 
energiju poklanjaju zajednici i volontiraju kako bi 
mijenjali svijet nabolje.

Druženje je nastavljeno uz prigodnu zakusku, 
a nakon toga liburnijski volonteri su uživali u već 
legendarnoj predstavi „Casabianca“ koju im je po-
klonio Crveni križ. Đurđa i Franko, odnosno Irena 
Grdinić i Mario Lipovšek Battifiaca i ovog su puta 
oduševili publiku.

Svi su liburnijski 
volonteri Crvenog 

križa primili 
zahvalnice

moviraju na štandovima i uvi-
jek izazivaju pažnju i pohvale.

– Ispunjava me taj rad s dje-
com koja daju maksimum, oni 
me motiviraju, pa stalno smiš-
ljam neke nove projekte. Često 
navečer kući šijem što nam je 
potrebno, a veseli i to što je in-
teres za naše rukotvorine velik. 
Ima puno vrijednih volontera, 
pa mi je ovo priznanje za naj 
volonterku Liburnije još važ-
nije. Volontiranje je meni odu-
vijek sastavni dio života, jer je i 
moja mama volontirala, a sada 
mi se u tome pridružuje i moja 
kći – rekla nam je ovogodišnja 
najbolja volonterka Liburnije.

U dvije kategorije nagra-
đena je i Silva Beran Ivaniše-
vić, kao volonterka Opatije i 
volonterka treće životne dobi. 
U Crvenom križu volontira 
već nekoliko godina, a u ovoj 
se godini posebno iskazala u 
aktivnostima prikupljanja i sor-
tiranja humanitarne pomoći za 
izbjegle Ukrajince. 

Sonja Mavrović, najbolja 
volonterka u Lovranu, pri-
znanje je zaslužila jer već 25 
godina nesebično sudjeluje u 
brojnim aktivnostima Crvenog 
križa i među mlađima širi važ-
nost i vrijednost volontiranja. 

U kategoriji „naj volonter-
ka u gostima“ priznanje je pri-
palo studentici medicine Maši 

Dunatov, koja već više godina 
sudjeluje u akcijama Crvenog 
križa kao što su mjerenje tlaka i 
šećera u krvi, te priprema djecu 
za sudjelovanje u natjecanjima 
iz pružanja prve pomoći. 

Posebna nagrada za „Život-
no volontersko djelo“, koju je 
dirnuta pažnjom primila nje-
zina kći Marina, postumno je 
pripala Dolores Stanger. Dolo-
res Stanger ostat će zapamćena 
po predanom volonterskom 
radu za dobrobit životinja. 
Prije više od dva desetljeća 
osnovala je Društvo za zaštitu 
životinja „Lunjo i Maza“, pre-
ko kojeg je zbrinuto na tisuće 
životinja i uloženo tisuće sati 
volonterskog rada. Dolores 
Stanger je smisao života našla u 
brizi za životinje i tome je bila 
posvećena do kraja, do prerane 
smrti. 

Svečanost uručivanja pri-
znanja liburnijskim volonteri-
ma uveličali su i uputili riječi 
zahvale pročelnica za društve-
ne djelatnosti Grada Opati-
je Zlata Torbarina, načelnik 
Općine Lovran Bojan Simo-
nič, ravnateljica Crvenog kri-
ža Đana Pahor i predstavnice 
Žmerga Helena Traub i Diana 
Kovačić. U opuštenoj atmos-
feri druženje je nastavljeno uz 
zdrave zalogaje koje je pripre-
mila chefica Srđana Jevtić. 

Ovogodišnja  
“naj volonterka 

Liburnije”  
– Izabela Lelek Purić

Dva dana kasnije još je jedan događaj posvećen 
volontiranju i volonterima s područja Opatije, Lo-
vrana, Matulja i Mošćeničke Drage. U opatijskom 
Kulturnom domu Zora upriličena je podjela pri-
znanja naj volonterima Liburnije u 2022. godini 
koji se proglašavaju nakon provedenog natječaja 
„VoLi“ (Volonteri Liburnije), kojeg povodom Me-
đunarodnog dana volontera organiziraju zajednič-
kim snagama Udruga Žmergo, GD Crvenog križa 
Opatija i Udruga za razvoj kulture mladih Kulturni 
front.

Titula „volonterka Liburnije“ pripala je Izabeli 
Lelek Purić, a ona je ujedno proglašena i naj volon-
terkom Matulja. Izabela već pet godina volontira u 
opatijskoj Udruzi osoba s invaliditetom gdje organi-
zira i vodi kreativne radionice i već je do sada odra-
dila tisuću volonterskih sati. Šiju se i izrađuju razni 
ukrasni predmeti koji se u blagdansko vrijeme pro-

Naj volonteri  
s područja Liburnije 





Piše Kristina Tubić
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Opatijska udruga Društvo „Naša dje-
ca“ ove godine slavi 70 godina rada s 
djecom i za djecu. Organizirali su niz 

slavljeničkih aktivnosti kojima su tijekom cijele 
godine obilježavali ovu visoku obljetnicu: izložbu 
igračaka i igara u Šporeru “Ovo (ni)je igra” koju su 
zajednički pripremili Festival Opatija i DND Opa-
tija, otvorenje senzornog vrta, izložbe vezane uz 
djecu Hrvatske i nacionalne manjine te Susretom 
Dječjih vijeća i NEF-a Hrvatske, a slavljenička 
događanja završila su Svečanom skupštinom odr-
žanom 12. prosinca u hotelu „Admiral“ na kojoj 
je predstavljen Spomenar „Ovo ni(je) igra“ – 70 
godina s djecom i za djecu u kojem su zabilježeni 
svi najvažniji događaji, programi i aktivnosti ove 
udruge od 1952. godine do danas. Zaslužnim čla-
novima, prijateljima i donatorima udruge dodije-
ljene su zahvalnice. 

Čestitke je uputila zamjenica gradonačelni-
ka Kristina Đukić koja je istaknula da je Opatija 
ponosna na rad i uspjehe Društva „Naša djeca“ i 
Dječjeg gradskog vijeća koji promoviraju naš grad 
diljem Hrvatske i Europe.

Tajnica DND-a Sanja Škorić upoznala je 
prisutne s poviješću Udruge kao i aktivnostima i 
programima te uspjesima i nagradama.

70 godina 
s djecom  

i za djecu
Članovi, suradnici i prijatelji DND-a Opatija proslavili su 70. rođendan

Vijećnici XIII. saziva 
Dječjeg gradskog vijeća Gra-
da Opatije Lana Golubović, 
Fran Rubeša i Lejla Sinanović 
dobitnici su Nagrade „Emil 
Paravina“ 2022. – Nagrada 
djeci za promicanje dječjih 
prava, dječje participacije, 
suradnju i pomoć vršnjacima 
Saveza društava „Naša djeca“ 
Hrvatske. Posebnost nagrade 

„Emil Paravina“ je da je to go-
dišnja nagrada djeci, a također 
djeca biraju svoje ambasadore 
i prvake dječjih prava među 
osnovnoškolcima diljem Re-
publike Hrvatske.

Još je jedna nagrada stigla 
na opatijsku adresu – Senzor-
ni vrt DND-a Opatija dobio 
je povelju Naj- akcije za ino-
vativne programe za rad s dje-

com. Nagradu su primili Lejla, 
Fran i Lana na svečanom Sa-
vjetovanju programa „Grado-
vi i općine – prijatelji djece“ 
u Zagrebu, gdje su predstavili 
aktivnu dječju participaciju 
na lokalnoj, nacionalnoj i eu-
ropskoj razini kao djeca-čla-
novi vijeća različitih lokalnih, 
nacionalnih i međunarodnih 
organizacija.

DND-ovci na međunarodnom susretu u Parizu
Društvo „Naša djeca“ Opatija sudjelovalo 

je s dvoje predstavnika djece - Lejlom Sinano-
vić i Franom Rubešom te voditeljicama Sanjom 
Škorić, tajnicom opatijskog DND-a i dopred-
sjednicom Saveza DND-a Hrvatske i Antonijom 
Katić, mentoricom NEF-a Hrvatske i DGV-a 
Grada Opatije na Susretu međunarodne soli-
darnosti koji je u Parizu od 18. do 24. studenog 
okupio djecu iz cijelog svijeta. Susret su organi-
zirali Grad Pariz i organizacija Secours Populaire 
Français. Program je uključivao trodnevne radio-
nice o dječjim pravima i dječjoj participaciji koje 
je vodio ekspert za dječja prava Jonathan Levy, a 
koje su održane u Akademiji za očuvanje klime 
u Parizu, kao i posjet znamenitostima Pariza te 
sudjelovanje na konferenciji o pravima djece u 
Gradskoj vijećnici Pariza. 

Fran je na susretu s gradonačelnicom Pariza 
Anne Hidalgo predstavio Grad Opatiju - grad 

prijatelj djece i svoje iskustvo participiranja unu-
tar DGV-a Grada Opatije, a Lejla je sudjelovala u 
programu Žive knjižnice u kojem je predstavila 
kršenje dječjih prava diljem svijeta.

Fran Rubeša vijećnik je XII. DGV-a Opatija, 
član NEF-a Hrvatske u 1. i 2. sazivu, član Medite-
ranskog pokreta za dječju participaciju i jedan od 
osam zagovaratelja dječjih prava pri Child rights 
connect organizaciji sa sjedištem u Ženevi.

– U Francuskoj mi je bilo jako lijepo i upo-
znao sam puno mladih iz cijelog svijeta. Sudje-
lovao sam u radionicama na kojima smo učili i 
igrali razne igre, a sve je bilo na temu klimatskih 
promjena i zagađenja vode, okoliša, zraka. Posje-
tili smo i znamenitosti Pariza – kazao je Fran. 

Lejla Sinanović je vijećnica XII. i XIII. saziva 
Dječjeg gradskog vijeća Grada Opatije.

– Pariz je prekrasan, upoznala sam puno no-
vih prijatelja i saznala kako žive u svojim zemlja-

ma. Na radionicama smo razgovarali o pravima 
i potrebama djece svijeta i klimatskim promje-
nama. Ono što ću pamtiti je vrijeme provedeno 
u najljepšoj knjižnici svijeta u Hôtelu de Ville, 
zgradi u kojoj je i sjedište gradske vijećnice Pa-
riza – istaknula je Lejla. 

Svi sudionici susreta pozvani su kao počasni 
gosti na Olimpijske igre koje će se održati u Parizu 
2024. godine.

Lejla Sinanović i Fran Rubeša u Parizu su sudjelovali na 
međunarodnom susretu koji je okupio djecu iz cijelog svijeta

– Dijete, igra, igračka, djetinjstvo, slobodno 
vrijeme – sinonimi su našeg Društva „Naša djeca“ 
Opatija, najstarije organizacije koja skrbi o djeci 
u našem gradu. Svaka organizacija ima svoju po-
vijest. Povijest našeg društva bogata je i duga. Biti 
dijelom odrastanja generacije djece našeg grada i 
susjednih mjesta za mene je privilegija i čast. Hva-
la roditeljima koji su nam dali povjerenje i omo-
gućili nam da budemo dijelom odrastanja njihove 
djece. Hvala djeci koja su u DND-u Opatija pro-

vodila svoje slobodno vrijeme te zajedno s nama 
stvarala i učila kako se gradi svijet povjerenja, to-
lerancije i humanosti. Hvala svim suradnicima na 
podršci i razumijevanju – istaknula je Škorić.

Program je vodila Antonia Katić, dobrodoš-
licu prisutnima zaželjela je dječja gradonačelnica 
Lucija Čerina, a nastupili su mališani koji pohađa-
ju aktivnost „Plesom sve mogu ja“. Svoj rad i gosto-
vanja u Parizu i Bruxellesu predstavili su vijećnici 
Lana Golubović, Fran Rubeša i Lejla Sinanović.

Nagrade „Emil Paravina“ i Naj-akcija
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U čilište Lovran – ustanova 
za obrazovanje odraslih 
29. studenog proslavila je 
18 godina svog postojanja 

i djelovanja u području obrazovanja, 
zdravstvenog turizma i wellnessa te su 
tom prigodom pripremili 18 darova za 
18 godina uspješnog rada. Poklone su 
dobili lovranski Dječji dom, Dom za 
starije u Voloskom, Udruga umirov-
ljenika iz Matulja, osnovne škole iz 
Opatije, Lovrana, Matulja i Kastva te 
riječka Udruga žena operiranih od raka 
dojke „Nada“.

18 darova  
za 18 godina rada 
Učilišta Lovran

 Učilište nudi više od 35 raznih tečajeva

– Vratimo li pogled unatrag, zaista 
imamo svašta za ispričati i možemo reći 
da smo sretni i ispunjeni u proteklih 18 
godina našeg rada i djelovanja u područ-
ju obrazovanja, zdravstvenog turizma i 
wellnessa. Za naš rođendan odlučili smo 
s 18 darova pridonijeti zajednici u kojoj 
živimo i radimo. Za umirovljenike, žene 
i mlade Liburnije i šire odabrali smo 
edukativne sadržaje za koje i školujemo 
naše polaznike, a koji potiču zdrave ži-
votne navike te podižu kvalitetu života – 
istaknula je ravnateljica Učilišta Lovran 
Jelica Popić. 

Učilište je osnovala Jelica Popić, dr. 
med., koja je karijeru liječnika započela 
u Domu zdravlja u Opatiji 1995. godine, 
a potom 2000. godine pokrenula prvi 
wellness centar u Hrvatskoj u Hotelu 
Milenij. Još od početka školovanja na 
Medicinskom fakultetu u Rijeci plani-
rala je svoju karijeru liječnika razvijati u 

sektoru zdravstvenog turizma i to u Opatiji, 
kolijevci zdravstvenog turizma Hrvatske. 
Nakon osnivanja wellness centra, Učilište je 
osnovala 2004. godine u Lovranu uvidjevši 
kako će razvoj wellnessa i zdravstvenog tu-
rizma ovisiti o dostupnosti kadrova koji te 
usluge pružaju. Učilište se prije pet godina 
preselilo u Volosko te djeluje u sklopu Vile 
Dinka. Danas imaju osam stalnih zaposleni-
ka i 22 vanjska suradnika.

Ravnateljica je osmislila i koncept 
„učenja u realnom okruženju“ te je škola 
smještena u prostoru u kojem se istodobno 
„uči i radi“.

– Učenici uče u realnom okruženju 
jer je u školi smješten i Ortosan medical 
wellness centar u kojem naši nastavnici i 
voditelji vježbi (liječnici, fizioterapeuti 
i kozmetičarka) pružaju usluge fizikal-
ne terapije, kiropraktike, akupunkture i 
estetske medicine lokalnom stanovništvu 
i turistima – istaknula je dr. Popić te do-
dala kako su ponosni što u periodu krize 
koja se očituje i u nedostatku kadrova u 
sektorima zdravstva i turizma daju svoj 
doprinos školujući kadrove koji su po za-
vršetku školovanja spremni za brzi ulazak 
na tržište rada.

U Učilištu Lovran moguće je upisati 
srednju školu ili se prekvalificirati za zani-
manja fizioterapeut i dentalni asistent ili se 
školovati za wellness menadžera, wellness 
terapeuta, masera, kozmetičku njegu lica, 
manikuru te instruktora pilatesa i joge. 
Učilište nudi više od 35 različitih tečajeva 
među kojima su tečajevi kiropraktike i ma-
nualne medicine, akupunkture, estetske 
medicine (dermapen, plasma pen, hija-
luron pen, mezoterapija), tečajevi masaže, 
depilacije, pedikure i mnogi drugi. 

Ravnateljica Jelica Popić uručila je poklon 
predstavnici opatijske osnovne škole Tanji Sudiskas

 Ravnateljica dr. Jelica Popić i dio tima Učilišta Lovran  
 - Medical Wellness Akademije
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Piše Kristina Tubić   
Snimio David Kurti

15Opatija JUBILEJI

S večanošću održanom 23. 
studenog u Konferen-
cijskom centru Amadria 
Park Hotela Hrvatski 

muzej turizma proslavio je 15 go-
dina rada. Organizirana je izložba, 
promovirana prigodna publika-
cija, a o radu muzeja govorila je 
ravnateljica Mirjana Kos. Čestit-
ke povodom obljetnice uputili su 
izaslanik Ministarstva kulture i 
medija Vinko Ivić, predstavnica 
Primorsko-goranske županije So-
nja Šišić, predstavnica Hrvatske 
turističke zajednice Olivera Šarić 
i gradonačelnik Fernando Kirigin.

Hrvatski muzej turizma 
proslavio 15 godina rada

 Među uzvanicima su bili i predstavnici nadležnog Ministarstva, HTZ-a, Županije i Grada Opatije

Ravnateljica Hrvatskog muzeja turizma 
Mirjana Kos

Povodom 15 godina rada izdana je publikacija  
„O Hrvatskom muzeju turizma“

Organizirana je i prigodna izložba

Hrvatske i u inozemstvu, redovito sudjelovao u 
manifestacijama Noć muzeja i Međunarodni dan 
muzeja te u nekoliko europskih projekata, a do 
danas ga je posjetilo više od pola milijuna ljudi.

– Hrvatski muzej turizma jedinstven je i je-
dini muzej takve profilacije i nacionalne razine 
u Republici Hrvatskoj i široj regiji. Područje 
djelatnosti Muzeja je hrvatska turistička po-
vijest i baština, a u praktičnom smislu odnosi 
se na prikupljanje građe turističkog sadržaja, 
obradu i inventiranje, preventivnu zaštitu i po-
hranu te prezentiranje javnosti kroz izložbe, 
vodstva, stručne i znanstvene skupove, radioni-
ce, manifestacije, edukacije i drugo. U proteklih 
15 godina rezultati rada ustanove, unatoč ka-
drovskoj insuficijenciji, prostornim poteškoća-
ma i materijalnim ograničenjima, respektabilni 
su i vrijedni pohvale. Njen pečat u kulturnom 
životu naše sredine, ali i na nacionalnoj razini 
prepoznatljiv je i nezaobilazan. Obljetnice nisu 
samo prigoda da se osvrnemo na prošlost nego 
i miljokazi za buduća vremena. Zato imamo 
energiju i iskaz vjere da će naša ustanova, kada 
kadrovski ojača, moći još učinkovitije i vidlji-
vije istraživati našu turističku prošlost, a time 
oblikovati dodatni turistički proizvod koji će 
služiti našoj zavičajnoj i nacionalnoj promidžbi 
– istaknula je ravnateljica HMT-a Mirjana Kos.

Gradonačelnik Kirigin je kazao kako se 
nada da će Muzej u narednom razdoblju ostva-
riti značajan iskorak, osobito nakon obnove 
Vile Angioline. Istaknuo je kako se ovaj opa-
tijski nacionalni muzej, u skladu s novim tren-
dovima interpretacije muzejske građe, nalazi 
upravo ovdje gdje pripada, u kolijevci hrvat-
skog turizma i treba biti opatijski brend koji će 
se približiti modernoj publici.

U glazbenom programu nastupili su Ingrid 
Haller, Ivan Bošnjak i grupa Bonaca.

Hrvatski muzej turizma otvoren je 14. stude-
nog 2007. godine i djeluje u Vili Angiolini, koja se 
trenutno preuređuje. Muzej je do danas realizirao 
205 izložbi, od kojih tri u podmorju ispred hotela 
Kvarner. U 15 godina postojanja prikupio je 9024 
predmeta koji su pohranjeni u 16 zbirki. Muzej 
je gostovao 29 puta s vlastitim izložbama diljem 



Na tradicionalnoj svečanosti Kvar-
nerski dan turizma u organizaciji 
županijske Turističke zajednice 
9. prosinca u Hotelu Royal pred-

sjednik TZ župan Zlatko Komadina i direk-
torica TZ Kvarnera Irena Peršić Živadinov 
ugostili su brojne turističke djelatnike, tvrtke 
i institucije s područja Primorsko-goranske 
županije, a najboljima među njima uručena 
su posebna priznanja. Čestitkama se pridru-
žio i direktor Hrvatske turističke zajednice 
Kristjan Staničić. Uručene su godišnje hrvat-
ske turističke nagrade, zatim priznanja nagra-
đenima u akcijama „Turistički cvijet – kvali-
teta za Hrvatsku“ te priznanja djelatnicima 
godine na državnoj i županijskoj razini. Uz 
to, tijekom Kvarnerskog dana turizma dodi-
jeljen je i niz posebnih priznanja povodom 
obilježavanja obljetnica poslovanja brojnih 
privatnih i javnih tvrtki, ali i priznanja broj-
nim suradnicima i partnerima koji svojim 
vrijednim aktivnostima doprinose razvitku 
turizma naše županije. Među nagrađenima 
je i ove godine velik broj laureata iz Opatije.

Opatijcima nagrade na Kvarnerskom danu turizma

U kategoriji godišnje turističke nagrade i 
priznanja nagrade su dodijeljene sljedećim la-
ureatima: Jedinstveni gastronomski doživljaj 
godine: Nobilion Restaurant – hotel „Ikador 
Boutique Hotel & Spa“; Događaj godine: Re-
trOpatija; u akciji Turistički cvijet – kvaliteta 
za Hrvatsku 2022 - u kategoriji Hotel 3*: Ho-
tel Istra; u akciji Turistički cvijet - u kategoriji 
Velika putnička agencija: Katarina Line DMC/
Cruise company. 

U kategoriji posebnih priznanja TZ PGŽ za 
doprinos razvitku turizma: Thalassotherapia Opa-
tija - 65 godina poslovanja; Katarina Line - 30 
godina poslovanja i Skål klub Kvarner. U katego-
riji Čovjek ključ uspjeha - djelatnik godine 2022: 
recepcijska djelatnica - Marina Vujičić, hotel „Ika-
dor“, Ika; u kategoriji policijski službenik - Tomi-
slav Milković, načelnik Policijske postaje Opatija 
te u kategoriji djelatnik u zdravstvenom turizmu - 
Viktor Peršić, ravnatelj Thalassotherapije Opatija. 

Piše Kristina Tubić  Snimio David Kurti
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Piše Mirjana Rončević

Programi i dekoracija Opa-
tije za „Najljepši advent uz 
more“ iz godine u godinu 
su bogatiji, uzbudljiviji, 

čarobniji, ljepši... Dok sudioni-
ci programa stvaraju blagdansku 
atmosferu u danima adventa, 
dekorateri i njihovi pomoćnici 
u vrijeme uoči paljenja prve ad-
ventske svijeće ulažu ogromnu 
kreativnu energiju, ali i fizički rad 
kako bi na ulicama i u parkovima 
stvorili bajkovite prizore koji u 
ljudima bude pozitivne osjećaje i 
ushićenje.

Jedna od onih koja je i ove go-
dine „zavrnula rukave“ i prionula 
blagdanskom uređenju grada je 
Opatijka s boravištem u Lovranu 
Sandra Ružić Luksetić, vlasnica 
S. WOOD obrta za usluge diza-
jna, te ostavila svoj trag na ad-
ventskoj Opatiji. 

– Nadelali smo se, ali to delan 
z gušton, a onda niš ni teško. Ide-
ja mi ne nedostaje, dolaze same 
od sebe, ali na otvorenom pro-
storu radimo sve veće i veće kre-
acije, to su već prave kulise, pa je 
fizički sve zahtjevnije – kaže nam 
naša sugovornica, zadovoljna re-
zultatom adventske dekoracije, 
uvjerena da će posjetitelji uživati 
u šetnjama Opatijom.

Sandra Ružić Luksetić nije 
školovanjem izabrala dekorater-
stvo i dizajn, već je kao diplo-
mirana ekonomistica desetak 
godina radila u raznim tvrtkama, 
poslove koji je nisu baš ispunja-
vali. Slobodno je vrijeme koristi-
la za kreativni rad, za ono što je 
oduvijek nosila u sebi.

– Va garaže san vavek neš pi-
lila, delala od dreva, pa san tako 
prijateljici storila blagdanski bo-
rić ki se i drugima pijažal. Došlo 
je i do tega da san počela uređivat 
i neke izloge, lokale, terase, kako 
na primjer Ružmarin i Rome-
ro, pa se „usmenom predajom“ 
glas proširil i počeli su me zvat i 
drugi. Pred pet-šest let san dala 

Sandrin trag na adventskoj Opatiji

Sandra Ružić Luksetić ispred svojih ruku djela

otkaz va firme i odlučila se posvetit temu ča naj-
više volin i ča me veseli. Sad iman lepu suradnju s 
nekim hotelima LRH, s dosta vlasnika ugostitelj-
skih lokala, s Turističkom zajednicom... Dela je i 
u „normalno“ vreme, a pogotovo za blagdani keh 
je dosta. Evo, pokle adventa, Božića i Novega leta, 
bit će karneval, pa Valentinovo za ko san već bila 
okitila Opatiju z puno drveneh srci, onda Uskrs, 
pa letnje fešte ko RetrOpatija, na jesen Hallowe-
en i Festival čokolade. Dela je non-stop, a samo po 
lete mali predah... – govori nam ova samouka diza-
jnerica i dekoraterka, koja je svoj interes i talent za 
ručno izrađivanje dekorativnih predmeta otkrila 
još kao srednjoškolka kada je, kaže, radila original-
ne blagdanske čestitke.

– Volin miris dreva, volin delat s prirodnemi 
materijali, kako ča je juta, najden va šume grane i 
druge prirodne predmete koje vučem doma, sku-
pljam i stare prozorske okvire i slične „otpatke“ 
koje onda obrađujem... Volim bit u prirodi, puno 
planinarim, pa ili sam u garaži ili hodam s mojim 
psom po kakoven bregu. Moji kreativni uradci su 
uglavnom jednostavni, efektni i otkačeni, rekla 
bih prepoznatljivi, i veseli me što se mnogima 
sviđaju. Za uređenje prostora nekad napravim i 
nacrt, ali dosta je da samo u glavi znam točno što 
ću i kako napraviti i sretna sam kada to tako i rea-
liziram. Već imam dosta iskustva, a s time dolazi i 
sigurnost, pa mi je drago, a to se najčešće događa, 

Sandrini jednostavni, kreativni i dekorativni radovi

kada mi naručitelj projekta da 
slobodne ruke – objašnjava naša 
sugovornica, koja je za potrebe 
svog ručnog rada naučila i šivati. 
U njenoj garaži, koja je zbog obi-
ma posla postala pretijesna, zato 
je tu i šivaći stroj, ali najvažnije 
su pila i šlajferica jer drvo je ono 
u kojem Sandra vidi jelena dok je 
ono još samo obična daska.

– Sada imam i svoj obrt, do-
sta je tu i papirologije koja mi 
teško pada, ali najvažnije mi je 
da radim ono što najviše volim. 
Dobro je što s time zarađujem, 
ne toliko da ću se obogatiti, ali 
za život dovoljno. Zasad radim 
uglavnom sama, no kada treba 
pomaže mi obitelj, posebno muž 
Dean, a i sin Jure i kći Jana, tri-
naestogodišnji blizanci, rado se 
pridruže poslovima u garaži – 
kaže Sandra, te priznaje kako bi 
voljela da njena djeca otkriju što 
bi ih veselilo raditi u životu, jer 
„ja san vavek znala da to čuči va 
mene, ma mi je dugo trebalo da 
to pretvorim u posao koji me ne-
izmjerno veseli“. 



 NAJLJEPŠI ADVENT UZ MORE 
 zablistao u punom sjaju

Piše Kristina Tubić  Snimio Nikola Turina

Mali Veprinčani i Učkari dočekali su Mikulu uz priredbu 
veprinačkih vrtićara i školaraca u Društvenom domu Veprinac

Puna vreća darova za mališane iz Veprinca i Učke

S veti Nikola stigao je u Opatiju s vrećom 
punom darova za mališane. Posjetio je 
mnoge lokacije diljem grada, moglo ga 
se sresti po vrtićima, trgovima, crkvi 

i dvoranama, a njegov su dolazak i ove godine 
„pomogli“ članovi mjesnih odbora koji su se 
pobrinuli za slatke poklone za djecu. Neka od 
mjesta koje je posjetio i na kojima su ga doče-
kali pjesma i ples te ozarena lica mališana zabi-
lježilo je i oko naše kamere. Sveti Nikola posjetio je i kavanu hotela Continental, a da na vrijeme stigne  

svoj dobroj djeci podijeliti poklone pobrinuo se Mjesni odbor Tošina

Poklone su dobili i mališani koji su nastupili na Božićnoj priredbi u Gervaisu u organizaciji Zajednice Talijana Opatija u suradnji s Vijećem talijanske 
nacionalne manjine Primorsko-goranske županije za predškolsku djecu vrtića Opatije, Lovrana i Matulja te „Girotonda“ iz Opatije

U Mjesnom odboru Vasanska ove je godine dolazak 
Svetog Nikole održan bez Emila Jeletića, prvog 

opatijskog Mikule i Djeda Mraza, koji će nastaviti 
živjeti u sjećanjima svih koje je desetljećima darivao. 
Naslijedio ga je sin koji je uz pomoć članova Mjesnog 

odbora djeci uručio poklone

Sveti Nikola
stigao u Opatiju
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 NAJLJEPŠI ADVENT UZ MORE 
 zablistao u punom sjaju

Posjetitelji uživaju u 
prekrasno uređenom 
parku Angiolina 
gdje ih vikendom i 
praznicima dočekuju 
glazbeni nastupi i 
svjetlosna čarolija

Park svetog 
Jakova u 

blještavom 
adventskom 
sjaju i ove je 

godine omiljeno 
mjesto šetača 

Najljepši advent  
uz more ove se godine 
proširio i na Iku  
gdje je novouređeni 
trg zablistao 
osvijetljen lampicama, 
a blagdanskom 
programu pridružio  
se i Tabù Lounge Bar 

Piše Kristina Tubić Snimili David Kurti i Nikola TurinaADVENT

O patija je i ove godine tije-
kom adventa zasjala blag-
danskim sjajem i građani-
ma i posjetiteljima pružila 

bogatstvo doživljaja, zabave, mirisa i 
okusa kroz raznolik i atraktivan pro-
gram. Najljepši advent uz more odvija 
se u organizaciji Turističke zajednice 
grada Opatije od 25. studenog do 8. 
siječnja na brojnim lokacijama diljem 
Opatije, Voloskog, Ike i Učke. Opatija 
sjaji u blagdanskom ruhu satkanom od 
tisuća lampica, ukrasa i dekoracija koje 
su ispunile svaki kutak grada. 

– Želja nam je da Opatija ove godine 
postane najuspješnija adventska desti-
nacija, odnosno da nadmašimo prošlo-
godišnje rezultate kada smo bili prvi na 
Kvarneru po broju gostiju te u samom 
vrhu Hrvatske. Ispred nas je čarobno 
vrijeme, u kojem će se održati više od 
200 različitih programa i čeka nas puno 
dobre glazbe, zabave za djecu i za odra-
sle, ali i odlična gastronomska ponuda 
– poručila je direktorica Turističke za-
jednice grada Opatije Suzi Petričić.

Prošetali smo adventskim lokacija-
ma te zabilježili neke od čarobnih de-
stinacija i atraktivnih programa. 
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Početak adventa tradicionalno je označilo  
paljenje lampica na velikom  boru ispred tržnice 
uz nastup zbora opatijske osnovne škole

Adventskom 
atmosferom 

odiše i 
„Xmas Street 

Lungomare 
Advent“  

od hotela  
Savoy do Vile 

Madonna 
koji nudi 

bogat zabavni  
program uz 

puno žive  
glazbe  

i zanimljivih 
događanja  

za djecu

Opatijski Klub Gervais postao je staro novo mjesto za odličnu 
zabavu uz izvrsnu glazbu na kojem su nastupili DJ Luca 

Montecchi (Opatija) i DJ S.a.l.l.e. (Poreč), a slijede  
nastupi grupa Druga strana, Vatra i Magazin  

Blagdansko ruho Voloskog

Winter Garden kod „Šporera“ glavno je mjesto 
adventskih veselih druženja uz glazbene programe  
te okuse i mirise prigodnih božićnih specijaliteta

Orašari „na straži“  
postali su prepoznatljiv 

simbol opatijskog adventa



Adventsku ponudu i prigodne programe pripremili su i brojni opatijski hotelijeri i ugostitelji,  
među kojima je i „Imperial Xmas“ s adventskim kućicama na terasi hotela Imperial

Umjetnički paviljon  Juraj Šporer postao je „Šporerbajka“, 
čarobno mjesto za mališane uz brojne radionice, kazališne 

predstave i puno smijeha i radosti

Božićna bajka u Parku prirode Učka ove je godine na novoj 
lokaciji, ispred Centra za posjetitelje, gdje je u prepoznatljivom 

planinskom ambijentu stigao Djed Mraz s poklonima za najmlađe

Zanimljivi ukrasi udahnuli su parku blagdansku čaroliju

Ljetna 
pozornica 
postala je 

„zimska  
pozornica“, 
a klizalište 
je otvoreno 
nastupom 
Klizačkog 

kluba „Medo“ 
iz Zagreba

ADVENT
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V a leprinačken Društvenen dome „Janko 
Gržinić“ se j’ 26. novembra održala Smotra 
mladega vina. Užanca j’ to ka dura već 17 let 
– Smotra je va prven rede namenjena doma-

ćemi vinari ovega kraja ki delaju vino va konobe, z gušta, 
ma je i oneh ča imaju i mići OPG.

Pokle proglašenja se j’ popilo bićerin dobrega vina

Smotra mladega vina va Leprince

– Ovo leto smo imeli 44 uzorka, od 
čega 21 belo vino va kategorije kontro-
liranega vrenja ili po domaću „mrzlo 
vrenje“, devet uzorki belega po starinski 
ili „pod dropun“ i 14 uzorki crnega – re-
kla nan je Patricia Rumac, članica žirija 
Smotre, enologinja i članica udruge Be-
lica. Rezultati ovega leta nisu falili, pa 
su se tako podelile i dobre ocjene, boje 
leh pasano leto. Prvo mesto i zlato za 
vino va kategorije kontroliranega vrenja 
j’ dobil Renato Jardas za chardonnay z 
18,10 bodi i tuka ga zajno prati Igor Pu-
har z žlahtinon. Zlato za belo vino „po 
starinski“ je dobil OPG Maćuki Rumac 
za chardonnay, a zlato za črno vino j’ do-
bil Boris Acinger za merlot kako najboje 
vino Smotre.

– Nažalost dva uzorka nisu pasala 
testiranje aš su imela defekat. Jedno je 
imelo hlapivu, verovatno je bilo puno 
pod dropun ili se j’ dogodil neki problem 
ča moramo ispitat. Drugo vino j’ imelo 
čudan dih, aš ni na vreme pretočeno, pa 
je talog pustil dih. Ako se ustanove na 
vreme, većina mani se more uspješno re-
šit i ta vina pokle budu korektna, ma jih 
treba na vreme prepoznat. Kada kušate 
svoje vino saki dan vi se na taj negativan 
dih i okus navadite – špjegala je Patricia. 
Pred par let Smotra je bila malo drugači-
je postavjena nego ča j’ danas: održavala 
se j’ va Etno zbirke, ma je z vremenun 
prerasla taj prostor, pa su ju preselili va 
novourejeni Društveni dom. Način kako 
se ocenjuje vino se j’ isto promenil, prej 
su si ki su prnesli vino mogli i provevat 

i ocenjevat, a već par let za to j’ zadužen 
stručni žiri va ken su Nina Vičić, Toni 
Babić i Patricia Rumac, vrsni enologi i 
poznavatelji vina.

– Najprej se j’ žiri sastojal od pu-
blike ka je kušala i ocenjevala vina, a 
kada se to gleda z jedne stručne strani, 
rezultat je izostal aš ni isto kad ocenju-
je amater ili neki ki je stručan. Ali kako 
se sagdere teži prema bojen tako smo 
i mi storili škalin gore i odlučili imet 
samo žiri – povedela nan je Patricia. Ča 
se tiče same kvaliteti vina, Patricia nan 
govori kako se j’ ona jako popravila na 
oven područje. Ranejeh let judi jed-
nostavno nisu znali; trudili su se, a re-
zultati su izostajali – mejten, danas se z 
edukacijun i predavanji to se poboljšalo. 
Vinari pitaju, ono ča ne znaju njin se 
povede, pa delaju puno boja vina. Pofin 
tega se organizatori trude da se Smotra 
organizira sako leto, da se naši domaći 
vinari educiraju, da poprave ako imaju ča 
za popravit i na kraj kraja da se podruže 
i razmene iskustva i savjeti. Za se boju 
kvalitetu vina su zaslužni i Udruga Belica 
i Grad Kastav ki su sufinancirali laborato-
rij za vino pul Pojan ki služi za osnovne 
kemijske analize vina, kako i senzoriku. 
To znači da postoji i opcija senzornega 
kušanja vina ko ukaže na manu i da pre-
poruku kako tu manu maknut. Neupitno 
je da se j’ vinarstvo z leti promenilo i po-
stalo jedan trend za ki se nadamo da neće 
zamret aš se jako puno judi, med kemi i 
mladeh, vrnjuje staremi koreni i to treba 
poticat i motivirat da naš kraj, a pogoto-
vo ruralni del, zaživeje kako nekad. Smo-
tru mladega vina već peto leto organizira 
Kulturno društvo Leprinac (prej ju je 
vodila Udruga mladih Leprinac), a sufi-
nancirana je od Grada Opatije. 

– Ovin puten otejen se zahvalit semi 
onemi ki su nan pomogli, volonterun 
Kulturnega društva Leprinac, Aleksan-
dru Koriću i obrtu „Piki“ ki nan je storil 
gravure, obrtu „Martis“ za lepe boršice i 
Studiju Graphic z Opatije ki nan je storil 
diplome za svi sudioniki. Za kraj bin ote-
la zahvalit sakemu vinaru ki je sudjeloval 
i reć njin da jako cenimo njihov trud, za-
laganje i voju ku imaju da budu sako leto 
se boji aš se to odrazi i na vine ko store – 
rekla j’ za kraj Zorica Sergo, predsjednica 
Kulturnega društva Leprinac.

Piše Elia Filinić Litratal Nikola Turina

Ovo leto su na Smotru prijavjena 44 vina 

Najboji na ovoletnjoj Smotre 
mladega vina va Leprince



periodu su psihološke radionice za potencijalno darovite i/ili krea-
tivne učenike koje je u osnovnoj školi vodila pokojna prof. Mirjana 
Dobrec, a kasnije u opatijskoj općoj gimnaziji prof. Mira Verunica. 

– U gimnaziji su te radionice prerasle u Udrugu „CRTA“, pa smo 
organizirali i međunarodne kampove za članove sličnih organiza-
cija u regiji. Tu sam se prvi puta susrela s projektima, stekla sam 
iskustvo koje mi je neprocjenjivo za ovo što radim danas – govo-
ri Karolina i dodaje kako se plesom počela baviti tek za vrijeme 
studija engleskog jezika i komparativne književnosti u Zagrebu. 
Suvremeni ples bio je odabir za kojeg kaže da joj je „zvučao kao 
dobra ideja“, a i satnica joj se dobro uklapala među studentske oba-
veze. Kroz smijeh priznaje kako je u to krenula „grlom u jagode“ 
jer obično suvremeni ples upisuju djevojke koje su od malih nogu 
u plesu, ali isplatilo se riskirati: već šest mjeseci kasnije plesala je 
predstavi „Klackalice“ zagrebačkog ITD-a. Uspjela je na raspored 
ubaciti i satove stepa, koje je pohađala s Lelom Kaplowitz, koja ju 
je kasnije podučavala pjevanju. Lela je bila ta koja je predložila da 
naprave kabaret, što je Karolina objeručke prihvatila.

– Da sam znala koliko je sve to zahtjevno, vjerojatno se ne bih 
usudila krenuti u takav projekt. To je prednost samoukih ljudi, kre-
neš, pa šta bude! Složile smo bend, pa smo 2015. imale i prve nastu-

Rođena 

Ti si apsolutno rođena 
za pozornicu! – riječi 
su to koje je Martina 
Tomčić, uvijek kritički 

raspoložena članica žirija Superta-
lenta, uputila Karolini Šuši na Su-
pertalentu 2018. godine. Ono što je 
žiri vidio toga dana bio je tek mali 
isječak iz Karolininog Cabareta à 
la carte, a ono što su Opatijci imali 
prilike vidjeti 1. prosinca u Centru 
Gervais bio je cijeli show, gotovo 
dva sata odličnog glazbenog teatra 
kojeg su, uz Karolinu pred ispunje-
nom dvoranom izveli Petra Ferić 
(klavijaturistica), Igor Ivanović 
(klarinetist, saksofonist), Piero 
Malkoč (kontrabasist), Mijo Vrvi-
lo (bubnjar) i plesačice Ana Maria 
Prijić i Lucija Kukor.

Rođenoj Opatijki ovo nije bio 
prvi nastup pred opatijskom publi-
kom. Svoj Cabaret à la carte predsta-
vila je 2016. godine na maloj sceni 
Ljetne pozornice. 

– Cabaret à la carte se stalno mi-
jenja. U odnosu na izvedbu 2016. 
godine nema više dva vokala, ali smo 
uveli plesačice. Bend održava probe 
puno češće, pa možemo reći da je 
show u smislu zvuka puno „čvršći“. 
Repertoar je drukčiji i više je spon-
tane komunikacije: komentiram ak-
tualnu situaciju, malo provociram 
publiku, što mi već padne na pamet. 
Promijenili smo koreografiju, kosti-
me, režiju... Prije je to bio koncert sa 
scenskim elementima, sada je to baš 
negdje između predstave i koncerta 
– rekla nam je Karolina Šuša nepo-
sredno prije nastupa u Gervaisu. 

No, otkud Karolina u kabaretu? 
Kaže kako ju je ples oduvijek zani-
mao i već je u osnovnoj školi htjela 
upisati satove baleta, a zanimalo ju je 
i sinkronizirano plivanje. Međutim, 
bilo je to u ratnim devedesetim go-
dinama, kada roditelji djeci nisu mo-
gli priuštiti baš sve aktivnosti kojima 
su se djeca poželjela baviti. Karolina 
je oduvijek bila svestrana, talentira-
na u brojnim sferama, pa se bavila 
raznim aktivnostima – krenula je 
na treninge stolnog tenisa, odlazila 
je na natjecanja iz matematike, bila 
je članica debatnog kluba, pohađa-
la je govorničke škole, pridružila se 
opatijskim mažoretkinjama. Ono za 
što kaže da joj je bilo ključno u tom 

Ispunjena dvorana Gervaisa najbolja je potvrda uspjeha! 

pe – prisjeća se Karolina početaka 
Cabareta à la carte. S diplomom u 
džepu, preselila se s dečkom u Split, 
a kada Lela zbog drugih obaveza više 
nije mogla sudjelovati u Cabaretu à 
la carte, Karolini se pridružila Elena 
Brumini. Upravo je ona predložila 
da Karolina krene dalje sama.

Cabaret à la carte živa je stvar, 
konstantno unaprjeđuje koreografi-
ju, repertoar. No, osim toga, Karolina 
utjelovljuje i Kate koju znate, famo-
znu pripovjedačicu priča za djecu. S 
tim je projektom Karolina krenula za 
vrijeme pandemije: najprije je preko 
Zooma djeci pričala priče, a kada su 
epidemiološke mjere popustile, kre-
nula je i s radionicama za djecu, a ka-
snije je vodila i kreativni ples za mla-
đe uzraste. Ali to nije sve! Uz brojne 
nastupe, ima i neprofitnu umjetničku 
organizaciju „Naturščik“, u Splitu je 
organizirala TASK – večer mladih ko-
reografa, vodi biciklističke ture, proš-
le je godine asistirala na Umjetničkoj 
akademiji u Splitu na kolegiju Scenski 
pokret… Kako kaže, sve joj je to po-
zornica, čak i vođenje tura i profesura, 
sve je to neka vrsta scene. Svaki je na-
stup oduševljava, a posebno je vesele 
nastupi pred opatijskom publikom: 

–Drukčije je to kad nastupaš 
„doma“. To što te puno ljudi pozna-
je može biti i plus i minus, međutim 
oduševili su me odaziv i povratne 
informacije publike! Izuzetno mi je 
drago što Festival Opatija i ravnatelj 
Ernie Gigante Dešković podupiru 
opatijske umjetnike, hvala Gradu 
Opatiji na potpori i veliko hvala 
Emilu Luštici koji je ugođaj kabareta 
proširio i kat niže, na ponudu kokte-
la iz vremena kada je kabaret bio na 
vrhuncu. – zadovoljno je komentira-
la Karolina.

za pozornicu
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Piše Elena Vidović Snimio David Kurti

Karolina Šuša

Cabaret à la carte ističe sve Karolinine plesačke, pjevačke i glumačke sposobnosti 
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Vilija Božja, malo prej pol 
noći. Crekva se puni, tihi 
mrmor med judi. Tu i tamo 
ko malo glasnejo „Sretan 

Božić“ ale „Svako dobro“. I onputa, ju-
što na minut, po crekve se proširi boga-
ti zvuk õrgani – počela j’ polnoćka. Judi 
su tiho, a crekva je puna prodornega, 
svečanega zvuka. Božić je, judi! 

Ni bojega instrumenta s ken bi 
se moglo počet ovakov blagdan. Za 
õrgani se reče da su krajica med svemi 
muzičkemi štrumenti: prvo, aš moru 
„imitirat“ svi drugi muzički instru-
menti i nijanse ljudskega glasa. Drugo, 
saki õrgani su jedinstven instrument 
– za storit õrgani, najprej trebe zmerit 
prostor va kega gredu i njigovu akusti-
ku, komać onda jih se počne „gradit“. I 
baš kako ča ne postoje dva prostora z 
istun akustikun, tako ne postoje ni dva 
jednaka õrgana. I finit ćemo z trećen 
(magari bi se još moglo nabrajat), to je 
jedan od najkompleksnejeh štrumenti 
keh je čovek zmislel. Zrak z meha gre 
va svirale razneh veličini (i građi), uz 
pomoć manubrija gre va zračnice, pak 
ga onda ventil pušća va kancelu odreje-
nega registra. Komplicirano? Čekajte, 
još van nismo povedeli od principali, 
bordoni, manuali, pedali… 

Onaj ki nan je od õrgani sve pove-
del je naš Opatijac Ivan Bošnjak ki va 
crekve svete Ani na Volosken već ro-
tondeh dvajset let sope õrgani. Va „tip-
ke“ se j’ zajubil kad je bil mići, z komać 
deset let, kada ga j’ mama „porivala“ da 
se upiše na tečaj sintisajzera. 

– Prej tega nisan imel baš velega do-
ticaja z instrumenti i mislin da nanke 
nisan pokaževal neku sklonost muzike. 
Mejten, kad san počel sost, jako mi se j’ 
zapijažalo, a posebe san volel sost kla-
sičnu muziku. Druga deca su više sopla 
modernu muziku, pop ili rock, a ja san 
vavek pital da mi daju klasične kompo-
zicije. Pofin tega je Željko Milovano-
vić, ki je vodil tečaj, predložil da gren 
na satove klavira. Tako san počel hodit 
na privatne poduke pul pokojne pro-
fesorice Gordani Hrabrić, dok nisan 
finil gimnaziju v Opatije. Paralelno, va 
četrten razrede san upisal pripremni 
razred va glazbenoj škole Ivana Mate-
tića Ronjgova v Reke – povedel nan je 
Ivan. Finil je klavir i teoretski smjer va 
škole, a do 2013. leta je diplomiral na 
Muzičkoj akademije Zagreb, područni 
odjel Rijeka – naravno, klavir.

Inamoran 
va tipke
Piše Elena Vidović Litratal Nikola Turina

Mejten, va celoj štorije dogodilo se j’ 
još neč. Kako je već znal sost klavir, okol 
1998. leta počel je sost i harmonij na 
(„dečjoj“) maše va crekve svetega Jako-
va. Otrok kako otrok, kurijož kako ča su 
sa deca, zaintrigirali su ga õrgani, a časna 
sestra Karmela Dominković pokazala mu 
je osnove i dala note.

– Va to vreme ni još bilo toliko in-
formacij na internete, pa san uglavnon 
iskal libri i istražival i učil na ta način – 
govori Ivan. Ko leto kašneje, sopal je na 
jednen pire va Svetoj Ane na Volosken, 
a kako ni bil ki sost večernju mašu, po-
kojni monsinjor Josip Šimac ga j’ zamolil 
da pride. Rado je prihvatil aš da mu je 
to bil „korak napred“: njihi õrgani ima-
ju jedan manual i pet registri više nego 
oni va Sveten Jakove, a i crekva da ima 
boju akustiku. I ono ča je počelo kako 
„ispomoć“ pretvorilo se j’ va angažman 
ki dura već 20 let. 

Ivan danaska dela kako profesor klavi-
ra i korepeticije va Glazbenoj škole Ivana 
Matetića Ronjgova v Reke, a to je ono ča 
je kako otrok sanjal da će postat „kad bude 
veli“. Skupa z podružnicami na Krke i na 
Rabe, škola ima okol 600 učeniki i jako 
mu je drago ča mej decun postoji veli inte-
res za muziku. Često ga moremo videt na 
događanjeh kade sope pratnje na klavire 
pjevačun, zboru Zajednice Talijani, zbo-
ru DVD-a ili kemu drugemu. Ivan se rado 
odazove kada nekemu trebe „dat ruku“, ma 
još jedna stvar ku trebe znat je da je Ivan 
va sačeren česa se ćapa perfekcionist, pa je 
tako odlučil storit još jedan „škalin gore“ i 
z õrgani. Lane je upisal pripremno leto za 
õrgani na konzervatorije „Giuseppe Tar-
tini“ va Trste. Da interes za specijalizirat 
õrgani ni veli, dokažuje i činjenica da j’ 
Ivan jedini student va svojoj generacije. 

– Postoji studij za õrgani i va Zagre-
be, mejten Trst mi j’ puno bliže. Sto-
ril san pripremno leto lane, a ovo leto 
san počel studij. Õrgani su fascinan-
tan i kompleksan instrument i vela mi 
je želja bila navadit više o njimi. Ča se 
õrgani tiče samouk san, sopal san jih po 
klavirskoj tehnike i nisan imel pristup 
nekoj konkretnoj orguljaškoj literature 
ili tehnikami. Sad učin skroz nove teh-
nike, ke me nijedan ovde ni mogal nava-
dit. Drago mi je da san upisal konzerva-
torij, otkrivan jednu posve novu štoriju 
– oduševljen je Ivan. 

Sven ča dela, slobodnega vreme-
na skoro da i nima, a kad najde kakov 
minutić vremena „za počinut“ najraje 
se gre prošećat, bilo va šumu ili lungo-
mare, i „uživat va mire“. Za nekega ki 
morda i po osan ili deset ur na dan sope 
i nasliša drugeh kako sopu – to je i za 
razumet! 

Ivan "va elemente"

Ivan Bošnjak litratan spreda õrgani va crekve svete Ani na Volosken 



Piše Aleksandar Jurdana
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Noć kazališta u Opatiji – što je to?!
Projekt Europska noć kazališta je 
jednodnevna manifestacija koja je 

posvećena scenskim i izvedbenim umjetno-
stima. Održava se istovremeno u jedanaest 
europskih država, a osim Hrvatske u ovome 
projektu sudjeluju i Bosna i Hercegovina, 
Crna Gora, Srbija, Slovenija, Austrija, Ma-
đarska, Slovačka, Češka, Bugarska i Belgija. 
Na taj način, svake godine, treća subota u 
studenome propelira kazalište kao glavno 
mjesto susreta, dijaloga, druženja i novih 
spoznaja, kako umjetnika i kazališnih djelat-
nika, tako i publike. Noć je to kada kazali-
šte, popularizirajući cijene, poziva na svoje 
predstave i one kojima ono nije „u krvi“, ali 
i otvara svoja vrata publici, produbljujući 
tako vezu koju publika ima s onima koji za 
nju igraju i mjestom na kojem to oni rade. 
Hrvatska je u ovome projektu još od počet-
ka, od 2008. godine, a Opatija ne zaostaje.

Ove je godine centralni događaj ove 
manifestacije bila već viđena, ali uvijek 
rado ponovo gledana predstava „Potpuni 
stranci“, popularna komedija zagrebačke 
Lude kuće u režiji svestranog Renea Bito-
rajca, a koja je nastala prema sjajnom sce-
nariju istoimenog talijanskog filma Paola 
Genovesea iz 2016. godine. O njoj je već 
bilo riječi tako da ću samo podsjetiti na in-
trigantnu premisu ove predstave prema ko-
joj svatko od nas teško da nema neku makar 
sitnu manu, tajnu ili slabost za koju doista 
nitko ne zna; što se sve može dogoditi iz-
maknu li stvari kontroli po tome pitanju do 
krajnjih je granica prikazano u „Potpunim 
strancima“ – više drami nego komediji čiji 
su protagonisti prijatelji, za koje na kraju is-
pada da su zaista potpuni stranci. Je li bilo 
bolje dok to nisu shvatili ili je možda sve to 
bio tek nedužni san ljetne noći?! Procijeni-
te, najbolje, sami – najkasnije prilikom nje-
zinog sljedećeg gostovanja u Opatiji!

A do tada posebno veseli da je baš 
ovom predstavom i baš u Opatiji ustvari i 
počela ovogodišnja Noć kazališta u Hrvat-
skoj. Nastavljena je na sam službeni ovogo-
dišnji datum ove manifestacije, 19. stude-
nog, kada je za djecu na matineji izvedena 
predstava „LiLa“ u produkciji Umjetničkih 
organizacija CLOU i LOFT nastala prema 
istoimenoj slikovnici autorice Nine Sabo u 
kojoj su zabilježene dogodovštine klaunice 
LiLe. Simpatičan moto predstave, „Manje 
je manje, a više je taman“ iskorišten je kako 
bi LiLa potaknula male gledatelje da širom 
otvorenih očiju promatraju sebe i svijet 
oko sebe, da se odvaže maštati i otputovati 
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Djetinjstvo u kazalištu
Gavellino „Djetinjstvo u Agramu“ – škola pravog kabareta!

Piše Aleksandar Vodopija

onkraj duge, možda ne baš u čarobni Oz, ali 
svakako da, poput naslovne junakinje ove 
simpatične klaunerije, poškakljaju oblake 
do posljednje kapi kiše, naravno nakon hr-
vanja s pčelama i pokušaja plesnog preraču-
navanja kilometara u lilometre. 

Na ovaj se način Festival Opatija opet 
pokazao kao stalni partner djece, onih koje 
uvijek volim isticati kao buduću kazališnu 
publiku i najopravdanije ulaganje u (kaza-
lišnu) budućnost. Ipak, naravno da veći-
nu opatijskog auditorija ipak čine odrasli, 
a među njima je dobar dio onih kojima je 
glavni razlog odlaska na predstavu dobro se 
nasmijati o čemu je više bilo riječi u prošlom 
broju „Opatije“. Upravo je za njih trebao biti 
upriličen svojevrsni post festum ovogodišnje 
Noći kazališta, regionalna egzibicija pod na-
zivom „Hotel 88“ najavljena kao „romantič-
na hit predstava“ s „regionalnim glumačkim 
zvijezdama“ Tamarom Krcunović, Milanom 
Marićem, Anđelom Jovanović i Vladimirom 
Aleksićem, no do njezine realizacije nije doš-
lo. Možda i bolje!

Mene je ipak najviše fascinirao svojevrsni 
odsjaj kazališne noći nepunih tjedan dana 
nakon njezinog završetka kada je Gervais 
ugostio Gavellino „Djetinjstvo u Agramu“, 
sjajnu scensku interpretaciju besmrtnog 
Krležinog dnevnika, svojevrsni intrigantni 
vodič kroz Krležin način razmišljanja i pisa-
nja koji iznosi čitav niz autorovih stajališta o 
prirodi ljudskog društva te o smislu umjet-
ničkog stvaralaštva. Redateljica Senka Bulić 

radnju je postavila u svojevrsni cirkuski ka-
baret u čijoj joj je realizaciji sjajno pomogao 
scenograf Tomislav Ćurković, a mnogi bi 
(kvazi)poznavaoci kabareta upravo na ovoj 
predstavi mogli mnogo toga naučiti i možda 
shvatiti svoje zablude kada pod kabaretskim 
nazivnikom „prodaju“ jeftine komedije za-
činjene (uglavnom) neukusnom glazbom. 
U ovom, pravom kabaretu, doslovno briljira 
cijela glumačko-glazbenička ekipa na čelu sa 
Svenom Medvešekom, a korelacija s današ-
njim vremenom upravo je zastrašujuća!

Ukratko, univerzalni i sjajni Krleža za 
standardno mali broj opatijske publike koji 
je ovoga puta možda čak i bio opravdan! 
Bacati „margeritas ante porcos“ zaista nema 
smisla, a oni koji su tu večer proveli u Ger-
vaisu uživali su i znali cijeniti svaki biser koji 
je pred njih bio podastrijet. Opatija se u me-
đuvremenu okitila blagdanskim ruhom u 
kojem (uglavnom) uživamo svi. Kazališna su 
zbivanja prilagođena ovom najljepšem dobu 
godine – od brojnih koncerata zabavne glaz-
be, simpatičnih dječjih predstava te prilike 
da se, na čak dvije izvedbe, (opet) pohodi 
ukrajinski „Orašar“ za koji su prošle godine 
ulaznice jednostavno planule. Ove godine 
on, s obzirom na izvođače, ima i jednu težu 
konotaciju, no pokušajmo barem nakratno 
zaboraviti nimalo lijepo vrijeme i okružje u 
kojem živimo i prepustimo se božićno-no-
vogodišnjim radostima. Stvarnost nas neće 
zaobići – nadajmo se samo da nas u njoj čeka 
i barem pokoji kazališni predah!



Piše Petar Banda, mag. ing. prosp. arch., Parkovi d.o.o. Opatija

U prošlom broju smo pisali o problemima invazivne 
biljne vrste pajasena i načinu kako ga se možemo 
i trebamo riješiti, a u ovom broju posvećujemo se 
opatijskim palmama koje u svojoj srži imaju puno 

„deblji“ problem. S pravom i privilegijom palme možemo 
nazvati „opatijskim“ jer su pripadnice upravo ove porodice 
kroz zadnjih gotovo 100 godina postale prepoznatljivi sim-
bol i dio identiteta našeg grada. Osobno mislim da nitko od 
Opatijaca ne bi mogao zamisliti glavnu opatijsku prometni-
cu bez palmi, ali ono što se događa zadnjih desetak godina 
je možda upravo taj scenarij – da ostajemo bez palmi, našeg 
identiteta.

Naime, još 2011. godine detektirana je neobična pojava 
kod palminog lišća (prošarane rupice) i otkriven je palmin 
drvotoč – izuzetno lijep i velik južnoamerički leptir, ali isto 
tako izuzetno poguban za naše palme. Uglavnom se nasta-
njuje na žumarama (tanke, visoke i dlakave palme), ali bez 
problema napada i druge vrste palmi kao što su velike ka-
narske palme ili pak mediteranske niske žumare. Preletjeti 
može i 50 kilometara u arealu, u potrazi za novom palmom 
domaćinom gdje liježe jajašca iz kojih se razvijaju ličinke 
koje nastanjuju unutarnji dio palmi. Ličinke se hrane biljnim 
sokovima, a u procesu hranjenja prekidaju dotok vode i hra-

njiva koja su neophodna palmi za stva-
ranje lisne mase, ali i normalnu funkciju 
same biljke. Razvoj ličinke traje od 10 
do 18 mjeseci, a činjenica da su nađeni 
primjerci veliki gotovo 10 cm, ledi krv u 
žilama, jer takve ličinke rade dvostruko 
veću štetu i u konačnici uzrokuju smrt 
palme, koja će se po svojoj prirodi boriti 
za opstanak, ali ne dulje od 3-4 godine 
kada se u potpunosti posuši. 

Opatijski „Parkovi“ redovito nad-
ziru i tretiraju više od 300 najbitnijih 
palmi na parkovnim površinama, ali 
je problem vidljiv i u privatnim okuć-
nicama. Promjene na bolje su vidljive, 
ali uz sav trud, znanje i angažiranost 
„Parkova“ i dalje nam oko 10 % palmi 
umre iz razloga što palmin drvotoč ima 
nekoliko izmjena generacija u jednoj 
našoj kalendarskoj godini, pa je stoga 
jako prilagodljiv na otrove. U skladu s 
tim spoznajama, „Parkovi“ su izvršili 
novu metodu tretiranja palmi injektira-
njem insekticida na prirodnoj osnovi. 
Ovaj tip tretiranja palmi pokazao se jako 
uspješnim u Istri i na Krku. Postupak se 
obavlja jednom godišnje.

Ono kako nam vi možete pomoći, 
naši dragi sugrađani, je da već osušene 
palme srušite i primjereno ih zbrinete, 
po mogućnosti u „Sekundaru“ koji ima 
drobilice i gdje se biljni materijal može 
spaliti. Na ovaj način ćemo sigurno sma-
njiti ovu pandemiju palminog drvotoča.
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Nova metoda spašavanja opatijskih palmi

Palmin drvotoč (Paysandisia archon)



Piše  Elena Vidović

kolekcionarske ili stranice aukcijskih kuća, poput 
Darabantha, Delcampa, Vatere i brojnih drugih. 

– To su uglavnom razglednice i nitko nema au-
torska prava nad njima, stoga je svatko dobrodošao 
koristiti ih. S takvim digitalnim materijalima treba 
slobodno baratati, ne bi imalo nikakvog smisla 
da ja svojatam te fotografije samo zato što sam ih 
obradio. Drago mi je vidjeti koliko se svi zauzimate 
za svoj grad i smatram da što više ljudi, pogotovo 
mladih, treba vidjeti kako je sve izgledalo nekada – 
kazao je Dario. Ono što svakako treba napomenuti 
jest da Dario nije kolekcionar, već digitalne inačice 
starih razglednica i fotografija pronalazi i obrađuje 
isključivo kako bi ih mogao podijeliti s drugima 
putem Facebooka. Stoga nam ne preostaje ništa 
drugo doli zahvaliti mu se što nas svakodnevno no-
vim (starim) razglednicama i fotografijama vraća u 
neka spokojnija prošla vremena u koja svi volimo 
„zaviriti“. Za one koji nemaju pristup Facebooku, u 
maloj foto-galeriji donosimo nekoliko razglednica 
prije i poslije Darijevih „zahvata“. 

Posljednjih mjeseci u opatijskim se grupama 
na Facebooku može vidjeti mnoštvo rijet-
kih razglednica i fotografija stare Opatije 
s kraja 19. i početka 20. stoljeća. Neke od 

njih prikazuju uobičajene motive Opatije, za neke 
se treba malo potruditi kako bi se odgonetnulo gdje 
su snimljene, a mnoge od njih Opatijci možda vide i 
po prvi puta. No, ono što im je zajedničko jest to da 
su digitalno „počišćene“ od eventualnih oštećenja, 
izoštrene i kolorizirane, a objavljuje ih Osječanin 
Dario Ružić, kojemu je digitalno uređivanje starih 
fotografija hobi kojim se bavi u slobodno vrijeme. 

– Imam svoju grupu na Facebooku koja se zove 
„Osječki Vremeplov“ u kojoj objavljujem stare 
fotografije Osijeka. Tražeći stare razglednice Osi-
jeka, pronašao sam i brojne razglednice Opatije. 
Opatija mi je prelijepa, nekoliko puta sam bio u 
Opatiji i uistinu je biser, pa sam počeo obrađiva-
ti i te razglednice i objavljivati ih najprije u grupi 
„Opatija i Liburnija kroz povijest“, a kasnije sam se 
priključio i drugim grupama – ispričao nam je Da-

rio kako je počeo s ovom praksom. 
Kaže kako mu za obraditi pojedinu 
razglednicu ili fotografiju u prosjeku 
treba petnaestak minuta, ovisno o 
tome koliko na slici ima detalja. Za 
uređivanje fotografija koristi više 
programa: najprije kroz Playback 
uređuje podlogu, zatim Photosho-
pom, Lightroomom, Picassom i Wanna-
picom po potrebi dodatno uređuje 
nijanse i detalje. 

– Program sam pretpostavi koje 
su boje u pitanju, pa ih ja samo ni-
jansiram. Bilo bi jako teško kad bih 
sve to morao „ručno“ raditi. Ponovo 
kažem, laik sam u svemu tome, ali 
sam naučio sve što mi je potrebno 
za ovakve zahvate. Nekad su rezul-
tati super, a nekad ne ispadnu baš 
kako treba, izgledaju neprirodno. 
Uglavnom, uvijek se potrudim dobi-
ti maksimum iz svake slike – govori 
nam Dario i dodaje kako o Opatiji 
ne zna previše, pa uglavnom objav-
ljuje samo digitalizirane fotografije, 
bez pratećeg teksta. Upravo mu je 
zato uvijek drago kada se Opatijci 
uključe u komentare s pojedinosti-
ma o razglednicama i lokacijama 
prikazanim na njima. Kaže da je na 
isti taj način naučio puno o Osijeku i 
njegovoj povijesti, ali i fotografskim 
tehnikama koje su se nekad koristile, 
kao i nekadašnjim načinima obrade 
fotografija, a sada kroz komentare 
u opatijskim grupama uči o bogatoj 
opatijskoj prošlosti. 

Sudeći po komentarima u grupi, 
Opatijci su oduševljeni rezultatima, 
a ono što ih najviše zanima je gdje 
Dario pronalazi te „dragulje“. Po-
jasnio nam je kako su to uglavnom 

ZANIMLJIVOSTI

Dario Ružić

Opatijska prošlost 
- u koloru
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Piše Kristina Tubić

Sportska dvorana Marino Cvetković 
bila je 3. prosinca domaćin 5. Pr-
venstva Hrvatske u crossmintonu u 
organizaciji SBK Pešekani, a nastu-

pila su 22 igrača iz šest klubova koji su se 
natjecali u pet kategorija. Prvaci Hrvatske 
u crossmintonu za 2022. godinu su Nika 
Gorički (CK Zagreb) u kategoriji U14 mix, 
Nika Miškulin (HSBT) u ženskoj open ka-
tegoriji, Dasen Jardas (BK Sušak) u kate-
goriji open, Jasmin Zukić (SBK Pešekani) 
u kategoriji +50, te Davor Miškulin (CK 
Zagreb) u kategoriji +60.

Boje Pešekana branili su Damir Bako-
vić, Mateo Šepić i Marin Ružić u kategoriji 
Open te Jasmin Zukić i Vlatko Franović u 
kategoriji +50. 

Najuspješniji Pešekan bio je Jasmin Zu-
kić koji je u kategoriji +50 osvojio titulu dr-
žavnog prvaka bez izgubljenog seta. U istoj 
kategoriji broncom se okitio povratnik na 
crossminton borilišta Vlatko Franović. U 
najprestižnijoj Open kategoriji najbolji 
Pešekan bio je Damir Baković, inače treći 
igrač na svjetskoj ljestvici koji je u napetom 
finalu u tri seta izgubio od Dasena Jardasa. 
Treće su mjesto u ovoj kategoriji osvojila 
još dva Pešekana: Mateo Šepić, također po-
vratnik u crossminton te Marin Ružić.
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Pešekanima pet odličja  
na Prvenstvu Hrvatske

Mario Mlinarić na igrama „Mogu i ja“

Dopustite mi pobijediti, a 
ako ne mogu pobijediti, neka bu-
dem odvažan u svojem pokušaju 
– zakletva je Sportsko-rekreativ-
nih igara za osobe s invaliditetom 
i volontere školske dobi „Mogu i 
ja“ koju su izrekli Ivana Hlanuda i 
Luka Brkić, a olimpijsku zastavu 
su uz Marija Mlinarića podignu-
li Beti Bagadur i Zoran Bogda-
nić, članovi Skupine „Smajlići“ 
Udruge osoba s invaliditetom 
Grada Opatije. Njihova kolegica 
Klaudija Jugović otpjevala je pje-
smu „Božić dolazi“.

Trinaesto izdanje manife-
stacije „Mogu i ja“ održano je 
10. prosinca povodom Svjet-
skog dana osoba s invaliditetom 
i Svjetskog dana volontera u 
Sportskoj dvorani Marino Cvet-
ković, a zbog jake kiše koja je 
onemogućila Božićni trening i 
rekreativnu šetnju s Mariom Mli-
narićem, svi koji su došli vježbati 

s popularnim trenerom pridru-
žili su se Sportsko-rekreativnim 
igrama „Mogu i ja“ te su svi za-
jedno vježbali. 

U igrama su sudjelovali čla-
novi udruga osoba s invalidite-
tom iz Opatije, Rijeke i Slovenije, 
voditelji iz KŠR Gorovo, volonte-
ri OŠ „Rikard Katalinić Jeretov“ 
Opatija te članovi Društva „Naša 
djeca“ Opatija, a manifestacija je 
održana u organizaciji KŠR Go-
rovo te suorganizaciji Udruge 
osoba s invaliditetom grada Opa-
tije, pod pokroviteljstvom Grada 
Opatije i Hrvatskog olimpijskog 
odbora. Aktivnosti nisu bile na-
tjecateljskog karaktera, već funk-
cionalne i zabavne te pomažu 
napretku motoričkih, psihološ-
kih i socioloških karakteristika 
sudionika. Svi sudionici su već 
svojim dolaskom i uključivanjem 
u aktivnosti pobjednici te su na-
građeni prigodnim medaljama.

Opatijske zimske regate

Dvadeseto izdanje regate 
krstaša Vološćanski predbožić-
ni kup okupilo je 3. prosinca 
15 posada koje su startale pred 
vološćanskim lukobranom po 
hladnom i kišovitom vreme-
nu te jedrile do Preluka i hotela 
Miramar i natrag. Pobijedila je 
posada broda „Code X“ s kormi-
larom Goranom Ivankovićem iz 
JK „Neverin“ iz Čavla, na drugo 
mjesto u ukupnom poretku plasi-
rala se posada „Tare“ s Marinom 
Lovrovićem iz JK „Rijeka“, a tre-
će mjesto pripalo je posadi broda 
„Ariel“ s Daliborom Jurčićem iz 
JK „Opatija“. Organizator regate 
je već 20 godina Jedriličarski klub 
„Opatija“, a regata je pokrenuta 
prema ideji i na inicijativu Chri-
stiana Tominića. 

Još je jedna regata održana 
u organizaciji JK „Opatija“ – 49. 
Cup Opatije od 25. do 27. stude-
nog, a natjecali su se jedriličari u 

klasama ILCA 4, ILCA 6 i ILCA 
7. Nastupilo je 60 posada iz Hr-
vatske i Ukrajine. Pobijedili su 
Daniel Mihelić iz pulskog „Cliva“ 
u klasi ILCA 6, Oskar Madonich 
iz Ukrajine u klasi ILCA 7 i Josip 
Tafra iz splitskog „Labuda“ u kla-
si ILCA 4. Iza Mihelića, na drugo 
mjesto plasirao se Tedi Leonar-
delli iz pulske „Vege“, a na treće 
Roko Stipanović iz YK „Croatia“ 
Ičići. Najbolja žena u klasi ILCA 
6 bila je šestoplasirana Tea Peteh 
iz pulskog „Uljanika“. Na drugo 
mjesto u klasi ILCA 4 plasirala 
se Nora Gotovac iz Splita, koja je 
ujedno bila i najbolje plasirana u 
ženskoj konkurenciji, a treće mje-
sto u ukupnom poretku pripalo 
je Grigoru Petteneru iz „Juga“ iz 
Malog Lošinja. Antonio Maren-
dić iz splitskog „Mornara“ osvojio 
je srebro u klasi ILCA 7, dok je na 
trećem mjestu natjecanje završio 
Antonio Lukšić iz JK „Opatija“. 
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Gradonačelnik Fer-
nando Kirigin i 
predsjednik Sport-
skog saveza grada 

Opatije Dragutin Galina odr-
žali su 7. prosinca u gradskoj 
vijećnici svečano primanje za 
opatijske sportaše koji su tije-
kom godine postigli izvanredne 
sportske uspjehe. Gradonačel-
nik Kirigin čestitao je svim lau-
reatima na postignutim vrhun-
skim rezultatima te istaknuo 
kako su oni najveći promotori 
Opatije. Izrazio je zadovoljstvo 
ovakvim okupljanjem na kraju 
godine gdje ima priliku stisnuti 
im ruku, čestitati i zahvaliti na 
trudu. Zaželio im je puno sre-
će u novoj godini te da nastave 
i dalje nizati odlične rezultate.

Opatijski sportaši i klubovi 
koji su ostvarili značajne rezul-
tate tijekom 2022. godine su: 
Automobilistički klub Opatija 
motorsport – prvo mjesto u 
poretku klubova za PH u natje-
cateljskoj sezoni 2022. – Viliam 
Prodan, Zoran Raštegorac, 
Marsel Katić, Denis Rubinić, 
Igor Vareško, Marko Stiperski, 
Paolo Mavričić, Tea Tac, Eris 

Primanje  
za uspješne 
sportaše

Diegu Lipovšeku Priznanje Hrvatskog stolnoteniskog saveza 

Direktor Hrvatskog stolnoteniskog save-
za Renato Čengić uručio je treneru i direk-
toru Stolnoteniskog kluba Opatija 08 Diegu 
Lipovšeku Priznanje Hrvatskog stolnoteni-
skog saveza za neprocjenjiv doprinos u ra-
zvoju stolnog tenisa u Hrvatskoj, a posebno 
u gradu Opatiji.

– Zahvaljujući Diegu Lipovšeku u Opati-
ji se niz godina odlično organizira rad s dje-
com i mladima te je Hrvatski stolnoteniski 
savez odlučio dodijeliti mu priznanje kao 
vrsnom treneru koji je uvijek izrazito anga-
žiran ne samo u Opatiji, već i na području ci-
jele kvarnerske regije – istaknuo je Čengić. 

Diego Lipovšek s djecom i mladima radi 
već 35 godina tijekom kojih se opatijski 
stolnoteniski klub uvijek isticao odličnim 
rezultatima. Klub svake godine organizi-
ra međunarodne stolnoteniske kampove i 
pripreme selekcija Hrvatske koje u Opatiju 
dovode najbolje stolnotenisače. Lipovšek 
je nositelj i posebnog priznanja Sportskog 
saveza grada Opatije. 

– Trenirati djecu i mlade počeo sam pri-
je 35 godina kada smo imali prostorije is-
pod nekadašnje dvorane Gorovo. Tijekom 
godina mijenjali smo mjesta treninga od 
Gorova, preko Ike i Kantride, a posljednjih 
godina treniramo u dvorani Doma Liburni-
ja i Sportskoj dvorani Marino Cvetković. U 
klubu trenira oko 35 djece od 5 do 18 godi-
na, zatim desetak seniora, a imamo i para-
olimpijca koji postiže izvrsne rezultate na 
državnoj i međunarodnoj razini. Klinci su 
danas među tri najbolje ekipe u Hrvatskoj, 
a prošle godine naše su kadetkinje bile dru-
ge u Hrvatskoj – istaknuo je Lipovšek. 

Marotti i Paola Marotti, Denis Rubinić – prvak 
Hrvatske u klasi 4 u rallyju (suvozač) i Zoran 
Raštegorac – prvak Hrvatske u klasi 2 u rallyju 
(suvozač); Jana Redžić iz Karate kluba Opatija 
– treće mjesto na Croatia Openu u kategoriji 

U14; Mia Brozina iz Teniskog kluba Opatija – 
prvo mjesto u parovima na PH do 12 godina; 
Mia Volarić, Franka Lukežić, Josipa Grčević 
i Valentina Devčić iz Kluba odbojke na pije-
sku – prvo mjesto na PH u kategoriji juniorki; 
Vjekoslav Gregorović iz Stolnoteniskog kluba 
Opatija 08 – prvo mjesto na PH osoba s inva-
liditetom; Enrico Marotti iz Društva sportova 
na moru Volosko – prvo mjesto u Svjetskom 
kupu u windsurfu – disciplina slalom te Miro-
slav Reljanović, Antonio Lukšić i Matija Re-
ljanović iz Jedriličarskog kluba Opatija – prvo 
mjesto na Otvorenom prvenstvu Hrvatske za 
klasu ORC I.



Piše Dragan Kinkela

Crtice  iz opatijskog ping-pongaKad su u staroj školi počet-
kom šezdesetih godina 
zamijenili fiksne teške 
išarane hrastove klupe za 

nove, lako pomične, mi bismo za 
vrijeme malog odmora od uredno 
poredanih klupa izdvojili stolice i 
u hipu stvorili stol za „ping-pong“ 
pa vrijeme iskoristili za igru „ame-
rikanca“. To je ono – svatko uzme 
u ruku bilježnicu i stane u jednu od 
dvije nasuprotne kolone, pa prvi 
ima pravo samo jednom prebaciti 
lopticu na suprotnu polovicu sto-
la prvome s druge strane. Nakon 
izvršenog jednog udarca, ustupa 
mjesto onom iza sebe pa ide na za-
čelje suprotne kolone, a ako pogri-
ješi, ispada iz igre i tako sve dok ne 
ostanu posljednja dva igrača koji 
odigravaju za pobjednika. Nagla-
šavam praktičnost i primjenjivost 
tog inače vrlo zahtjevnog spor-
ta koji većina jednostavno zove 
„ping-pong“, čiji je naziv nastao 
uvođenjem loptice od celuloida 
(1890.), a kao figura oponašanja 
nastalih zvukova prilikom udarca 
loptice o stol.

U Opatiji je 1926. godine 
održano međunarodno prvenstvo 
Opatije u stolnom tenisu za kojeg 
su pojedinosti, poput rezultata i 
ostalih relevantnih podataka, osta-
li još uvijek neistraženi. Poslijerat-
na Opatija je bila mjesto početaka 
mnogih značajnih međunarodnih 
sportskih natjecanja u novona-
staloj državi pa između ostalih i 
Prvog internacionalnog prvenstva 
Jugoslavije u stolnom tenisu koji 
tada polučuje veliki uspjeh i po-
hvale organizatorima. Nažalost, 
već nakon dvije uspješne godine, 
prvenstvo seli u Beograd (1951.-
1956. i 1968.). Na poticaj STK 
Opatija u Opatiji je 1953. održano 
i prvo međunarodno juniorsko 
prvenstvo tadašnje države, nakon 
čega je uslijedilo održavanje slič-
nih turnira i u drugim zemljama. 

Sve je počelo prije 74 godine, 
1948. godine, dolaskom Jurja Bar-
lovića u Opatiju, u mlađim danima 
iskusnog sportaša Hrvatske, koji 
svojim animatorskim vrlinama 
okuplja i stvara prvu jezgru daro-
vite mladosti i tako osniva klub 
kao sekciju Fiskulturnog društva 

Opatija. Zahvaljujući njegovom 
bogatom iskustvu, poznanstvima 
i organizacijskim sposobnostima, 
već 1949. godine pokrenut je spo-
menuti veliki međunarodni stolno-
teniski turnir. Odazvale su se svjet-
ske igračke klase sa samog vrha 
ženskog i muškog stolnog tenisa, 
a sam turnir je, na zadovoljstvo or-
ganizatora, polučio veliki uspjeh, 
bitno koristan za smjernice razvoja 
sportskog turizma i značajnog do-
prinosa na planu međunarodnih 
odnosa.

Ostaci tragova te dvije godine 
uzastopnih manifestacija su niz no-
vih darovitih i uspješnih opatijskih 
sportaša stolnotenisača. Treba pod-
sjetiti da su pedesetih godina (od 
1953. do 1958.) redovito bili prva-
ci svoje republike i tadašnje države 
kao pioniri ekipno, u parovima i po-
jedinačno (od 1953. do 1956.) te u 
konkurenciji juniora (od 1956. do 
1958.) prvaci ekipno, pojedinačno 
i u parovima zahvaljujući svepri-
sutnom i najboljem Ratku Jazviću 
– Jazotu (uh, što taj sve nije osvo-
jio!) koji je bio vrlo uspješan i na 
međunarodnom planu. Talentirani 
stolnotenisač pok. Dmitar Urbić 
– Mitja na Prvenstvu Jugoslavije u 
Ljubljani u prosincu 1958., postao 
je pionirski prvak države pojedinač-
no i u parovima s M. Stojanovićem 
i paralelno juniorski prvak ekipno 
(Jazvić, Kopani, Stainer, Urbić) 
i s Ratkom Jazvićem u parovima. 
Za nagradu tom četverostrukom 
podvigu, Stolnoteniski savez Jugo-
slavije ga kao gosta reprezentacije 
poziva 1959. na Svjetsko prvenstvo 
u Dortmund, nakon čega je, naža-
lost, ubrzo prestao igrati stolni te-
nis i kratko nastavio s tenisom. Na 
republičkim prvenstvima su se isti-
cale i stolnotenisačice kao opatijske 
sportske heroine, o kojima ćemo 
posebno u jednoj od skorih rubrika 
Vremeplova. 

Tvorac opatijskog trofejnog 
kluba je Juraj Barlović, Zagrep-
čanin, inače iskusni stručnjak za 
financije, nasreću po nekoj pra-
vici dolazi u Opatiju. Jedno duže 
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Crtice  iz opatijskog ping-ponga

celjak – Kanco, Bogomil Laza-
rin – Lazo i ja) i djevojaka (Maja 
Papandopulo, Mirjana Janković 
– Cuna i Magdi Čivčak), koji 
smo zalaganjem na treninzima 
to zaslužili jer bilo je još i dru-
gih dobrih igrača. Negdje pri 
kraju putovanja stali smo za ru-
čak u motelu kod Donje Dobre. 
Za jednim stolom svi ostali, a za 
drugim Kanco i ja. Promatraju-
ći Barlovića, uočio sam njegove 
geste negodovanja i ubrzo se pri-
ključio zajedničkom stolu. Usli-
jedio je ručak, ali sad samo za 
one kod zajedničkog stola pa je 
Kanco ostao uskraćen za ručak 
i možda shvatio nastalu poruku 
kao posljedicu soliranja. Naš vo-
ljeni trener Barlović nikada nije 
zanemario važnu komponentu 
duha zajedništva. Inzistirao je 
da bodrimo navijačkim pljeska-
njem svaku igračicu i igrača iz 
tima dok bi njegov pogled, brada 
i brk zračili zadovoljstvom. 

Ovo je samo sjena događa-
nja trofejnog opatijskog kluba 
preskačući mnoga imena prvih 
generacija. Za kraj parafrazi-
ram riječi još uvijek aktivnog 
pingpongaša Vitomira Vidovića 
– Čipota: „Najviše sam naučio 
od Ratka Jazvića - Jazota igrajući 
s njim u intervalima dolaska kući 
u Opatiju, jer je u to vrijeme kao 
student u Ljubljani uspješno na-
stupao za „Olimpiju“ čija je seni-
orska ekipa više puta uzastopno 
osvajala prvenstvo Jugoslavije“.

vrijeme radi kao samostalni raču-
novođa u bivšem kinu „Beograd“ 
pa spretnim načinom uspijeva 
vođenje buffeta povjeriti Stol-
noteniskom klubu, za što bismo 
danas rekli da su dobili koncesiju 
i izvor prihoda. Najdugovječniji 
stolnotenisač Vitomir Vidović – 
Čipo naglašava da je Barlović bio 
dobar trener-motivator, prema 
igračima uvijek pošten, pravičan 
i uporni graditelj čvrste socijali-
zacije među igračima. To potvr-
đuje jednim događajem kada su 
išli u Dugu Resu na prvenstvo 
Hrvatske, možda 1964. godine:

– Išli smo kombijem hote-
la „Belveder“, nas par dječaka 
(Darko Ekl – Dado, Darko Kan-
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Stoje u zadnjem redu Eugen Deković – Tošo, Borut Kopani  
– Borja, Ratimir Jazvić – Jazo i Zvonko Steiner; u prednjem redu Duško Veselinović  

– Ves, Juraj Barlović, Mladen Stojanović – Braco i Dmitar Urbić – Mitja

POJEDINAČNO MUŠKARCI
1949. 1. mjesto T. Flisberg (SWE) Švedska (svj. prv. 1954. London 2. mj. izgubio od Ogimure (JPN)) 
1950. 1. mjesto V. Harangozo ( JUG) Jugoslavija (Budimpešta 1958. Eur. prv. 3. mj.) 

POJEDINAČNO ŽENE
1949. 1. mjesto I. Beolet (FRA) Francuska
1950. 1. mjesto T. Pritzl (AUT) Austrija (svj. prv. 1937. Baden dijeli 2. mj. s R.H. Aarons (SAD), 1938. London 1. mj. 1939. 
/ Kairo 2. mj., 1947. / Pariz 3. mj., / 1949. Stockholm 3. mj., isto 1951. u Beču)

PAROVI MUŠKARCI
1949. 1. mjesto  V. Harangozo, T. Harangozo ( JUG) Jugoslavija
1950. 1. mjesto  Ž. Dolinar, V. Harangozo  ( JUG) Jugoslavija (Ž. Dolinar svj. prv. Kairo 1939. 3. mj. / Utrecht 1955. 2. mj. u 
parovima Ž. Dolinar – V. Harangozo i London 1954. 1. mj. / Utrecht 1955. 2.mj./ parovi mješovito Beč 1951. 2. mj. V. Harangozo - L.Wertl 
(AUT) / Bukurešt 1953. 2.mj. Ž. Dolinar - L. Wertl (AUT) / isto u Londonu 1954. ali 3. mj.)

PAROVI ŽENE
1949. 1. mjesto M. Čović, M. Temunović ( JUG) Jugoslavija
1950. 1. mjesto L. Wertl, T. Pritzl (AUT) Austrija (L Wertl - svj. prv. 1951.  
u Beču mješoviti parovi s Vilimom Harangozom / 2. mj. 1953. L. Rumpler-Wertl / u Bukureštu 2. mj. s Ž. Dolinar / 1954. London  3. 
mj. / 1955. Utrecht 2. mj. / Bombay 1952. 2. mj. s H. Elliot (SCT) udata kao L. Rumpler, Bukurešt 1953. 3. mj. s W. Best (ENG))

MJEŠOVITI PAROVI
1949. 1. mjesto V. Harangozo, M. Čović ( JUG) Jugoslavija
1950. 1. mjesto V. Harangozo, B. Pečnik ( JUG) Jugoslavija

Pobjednici „Međunarodnog prvenstva Jugoslavije“ u Opatiji održanog 1949. i 1950. godine i njihove reference:
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RetrOpatiji turistička nagrada Simply the Best
Projekt Turističke zajednice grada Opa-

tije RetrOpatija ovogodišnji je dobitnik na-
cionalne godišnje nagrade Simply the Best. 
Odabrana među pet najboljih hrvatskih ma-
nifestacija u kategoriji Manifestacije – gru-
pa kultura i tradicija, RetrOpatija je nagradu 
zaslužila za kreativnost, inovativnost, razvoj 
i unapređenje turističke ponude. Nagradu 
dodjeljuju Udruga hrvatskih putničkih agen-
cija, poslovno-turistička burza PUT i speci-
jalizirani turistički časopis Way to Croatia.

– Ova nas nagrada jako veseli jer je još 
jedna koja dolazi iz turističke struke. Nakon 
vrijednog priznanja dobivenog na ovogodišnjim 
Danima hrvatskog turizma – nagrade za najbo-
lju manifestaciju u Hrvatskoj, ovo je još jedna 
potvrda kvalitete organizacije RetrOpatije kao 
i priznanje za rad opatijske turističke zajednice 
te svih uključenih u stvaranje i provedbu ove 
popularne manifestacije – istaknula je Suzi Pe-
tričić, direktorica Turističke zajednice grada Opati-
je, glavnog organizatora RetrOpatije. (K.T.)

Potpisan ugovor s HBOR-om  
za modernizaciju javne rasvjete

Ugovor o kreditu za modernizaciju javne 
rasvjete na području Opatije potpisali su 6. 
prosinca gradonačelnik Fernando Kirigin i vo-
diteljica Područnog ureda HBOR-a za Primorje 
i Gorski kotar Vesna Bartolović Stančić. Grad 
Opatija je pokrenuo projekt modernizacije 
javne rasvjete ukupne vrijednosti 8 milijuna 
kuna putem kreditnog zaduženja. Rok otplate 
kredita je 10 godina s uključenim počekom od 
6 mjeseci, a otplata će se izvršavati u jednakim 
tromjesečnim ratama, uz fiksnu godišnju ka-
matnu stopu od 0,5 %, bez naknada.

– Rasvjetna tijela zamijenit će se 
LED rasvjetom. Time će se postići zna-
čajne uštede u potrošnji električne 
energije i održavanju. Izrađen je glavni 

projekt koji je pokazao da bi godišnja 
ušteda u potrošnji električne energije 
trebala iznositi 60 % – istaknuo je grado-
načelnik Fernando Kirigin. Sustav će imati 
i dinamičko softversko upravljanje javnom 
rasvjetom u središtu grada, odnosno mo-
gućnost pojačavanja i smanjivanja jačine 
rasvjete što je u skladu s tehnologijama 
pametnog grada (Smart City) i strategij-
skim odrednicama Grada Opatije. (LJ.V.E.)

Donatorska večer Lions klub Opatija
Članovi Lions kluba Opatija organizirali su 13. prosinca donatorsku degustaciju vina 

Istre i Liburnije u kongresnoj dvorani hotela Paris, a u zabavnom dijelu nastupila je Tina 
Vukov uz pratnju Nikole Celića na sintesajzeru.

– Prihodom sakupljenim na donatorskoj večeri ćemo pomoći samohranoj 
majci s dvoje bolesne djece i time im uljepšati predstojeće blagdane. Iza nas je 
nekoliko vrlo uspješnih humanitarnih akcija, među kojima su obilježavanje Svjet-
skog dana dijabetesa u suradnji s GDCK Opatija te u Thalassotherapiji sakupljanje 
donacija za Socijalnu samoposlugu Crvenog križa, donacija knjiga Društvu „Naša 
djeca“ Opatija i druge – istaknula je predsjednica opatijskih Lionsa Marija Blečić.

Treći Demo Day u Hubbaziji

Grad Opatija i Visoka poslovna škola PAR organizirali su 3. DEMO DAY na kojem su svoje 
inovativne poduzetničke projekte predstavili polaznici edukacija 3. Programskog ciklusa Po-
duzetničkog inkubatora Hubbazija – Centra za inovacije u turizmu. Silvio Budicin predstavio 
je svoju inovaciju Polybilliards – nove igre bilijara, Pera Marjanović i Valentina Perović 
predstavile su VIP – moderne agencije za luksuzna destinacijska vjenčanja, Teo Mataija 
predstavio je ideju Liburnijskog craft piva (s okusima maruna, trešnje i šparoga), a Tea Ve-
hovec svoj rad kroz tvrtku Kao Mak kroz koju uspješno provodi psihološke radionice za dje-
cu. Stručni žiri u sastavu zamjenica gradonačelnika Grada Opatije Kristina Đukić, dekanica 
PAR-a doc. dr. sc. Gordana Nikolić te pročelnica Upravnog odjela za financije i društvene 
djelatnosti Grada Opatije Tamara Sergo donio je odluku da je najbolju prezentaciju imao 
Silvio Budicin za projekt Polybilliards – nove igre bilijara te je dobio poklon-bon tvrtke NO-
VAX, a svi su sudionici nagrađeni prigodnim poklonima te su im dodijeljene diplome. (LJ.V.E.)

Završni događaj projekta 
DOM čistog FLAG-a

Učenici, nastavnici i roditelji okupili su 
se 28. studenog u Osnovnoj školi „Rikard 
Katalinić Jeretov” Opatija povodom završnog 
događanja projekta „Djeca čuvaju more či-
stog FLAG-a”. Učenici su za tu priliku osmislili 
priredbu koja tematizira more i upozorava na 
posljedice i opasnosti otpada na cijeli mor-
ski okoliš. Tijekom provedbe projekta djeca, 
učenici i građani zajedno su jačali svijest o 
važnosti zaštite okoliša i prirode, očuvanju 
bioraznolikosti i usvajanju navika za sma-

njenje otpada u moru i priobalju na području 
FLAG-a Vela vrata, a projekt je ostvaren su-
radnjom Udruge Žmergo, OŠ „Rikard Katali-
nić Jeretov” i Društva „Naša djeca” Opatija. 
Projekt „DOM čistog FLAG-a“ financiran je 
bespovratnim sredstvima Europske unije iz 
Europskog fonda za pomorstvo i ribarstvo 
u iznosu od 262.360,65 kuna, a provodi se 
kroz Mjeru 2.1. Očuvanje okoliša i poticanje 
na održivo upravljanje prirodnim resursima 
iz LRSR 2014.-2020. FLAG-a Vela vrata. (K.T.)
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Večer matematike u Hotelijersko-turističkoj školi
Nastavnice matematike Sandra 

Grgurić, Katja Morić Bezić i Đurđica 
Štanta, uz potporu ravnateljice Hote-
lijersko-turističke škole Ksenije Be-
ljan organizirale su poučnu i zabavnu 
Večer matematike prvih, drugih, trećih 
i četvrtih razreda. Glavni cilj ove mani-
festacije bio je popularizacija matema-
tike, a odaziv učenika za sudjelovanje 

u matematičkom kvizu i šahu bio je 
odličan. Najuspješniji učenici nagrađeni 
su prigodnim poklonima. Večer mate-
matike je skup interaktivnih radionica 
koje potiču izgradnju pozitivnog stava 
učenika prema matematici. Hrvatsko 
matematičko društvo ovu manifestaciju 
organizira od 2013. godine, prvog če-
tvrtka u prosincu. (K.T.)

Uspješne akcije  
Crvenog križa Opatija

Nešto više od 22 tisuće kuna (22.483 kune) priku-
pljeno je na liburnijskom području u akciji Hrvatskog Cr-
venog križa „Solidarnost na djelu“, koju je proveo Crveni 
križ Opatije u razdoblju od 13. listopada do 31. studenoga 
ove godine. Akciji su se odazvale sve osnovne škole u 
Opatiji, Lovranu, Matuljima i Mošćeničkoj Dragi, sve opa-
tijske srednje škole, fakultet u Iki, opatijski dječji vrtić i 
Thalassotherapia. Svoje su odradili i opatijski, lovranski, 
matuljski i dražanski aktivi Crvenog križa koji su bonove 
od po 5 kuna za ovu humanitarnu akciju prodavali gra-
đanima. Prikupljen novac u ovoj akciji će se, po odluci 
vodstva opatijskog Crvenog križa, namijeniti za nabavu 
robe za socijalnu samoposlugu u kojoj se obitelji slabi-
jeg imovinskog stanja redovno opskrbljuju standardnim 
paketima. Organizatori uspješno provedene akcije „Soli-
darnost na djelu“ zahvaljuju djeci, učenicima, njihovim 
roditeljima, studentima i građanima na odazivu i sudje-
lovanju u prikupljanju sredstava.

Još jednu redovnu uspješnu akciju dobrovoljnog 
darivanja krvi proveo je opatijski Crveni križ 7. pro-
sinca, koja se zahvaljujući susretljivosti gradske tvrt-
ke „Opatija 21“ održala u Sportskoj dvorani „Marino 
Cvetković“. Prijavilo se 55 darivatelja od kojih je njih 
50 dalo krv, a među njima i Filip Vukušić koji se po 
prvi puta pridružio ovoj humanoj obitelji darivatelja. 
Svaka doza od 450 mililitara darovane krvi je više nego 
dobrodošla, naglašavaju organizatori akcije, jer ona 
potencijalno spašava živote, pa darivatelji zaslužuju 
svaku pohvalu. (M.R.)

U Veprincu održana Smotra maslinovih ulja 
Smotra mladih maslinovih ulja 

održana je 10. prosinca u Društvenom 
domu „Janko Gržinić“ u Veprincu. Ovo 

završno druženje za članove i prijatelje 
udruge Agro Opatija organizirano je s 
ciljem prezentacije rezultata ocijenje-

nih maslinovih ulja u 2022. godini, a 
na analizu je poslano 37 uzoraka. Ista-
knuto je kako iz godine u godinu raste 
interes za proizvodnju maslinovog 
ulja. Nakon degustacije podijeljene su 
brončane, srebrne i zlatne medalje za 
kvalitetu. Najbolje ocijenjeno maslino-
vo ulje je ulje Milice Sekulić, a slijede 
je Mladen Ivančić, OPG Ferletta te 
Moreno Vižintin. Prisutne je pozdravi-
la zamjenica gradonačelnika Kristina 
Đukić te podsjetila na poticaje za OPG-
ove koje daje Grad Opatija. (K.T.)

Mladi šahist Erik Golubović kod gradonačelnika
Desetogodišnji šahist Erik Golubović vratio se 

nedavno s pojedinačnog prvenstva Europe u šahu za 
mlade održanog u Turskoj gdje je u kategoriji do 10 
godina osvojio 3. mjesto. U konkurenciji 91 igrača iz 36 
zemalja Erik je osvojio 7/9 bodova te podijelio drugo do 
četvrto mjesto, a na osnovu dodatnih kriterija osvojio 
brončanu medalju. Zanimljiva je činjenica kako je u 32 
godine dugoj povijesti hrvatskoga šaha u ovoj kategoriji 
to najveći uspjeh, a Erikova bronca je šesta medalja hr-
vatskih šahista u kadetskoj i juniorskoj kategoriji uopće. 
Erika i njegovog oca, ujedno i trenera, Borisa Golubovi-
ća primio je gradonačelnik Fernando Kirigin te su, uz 
razgovor o Erikovim uspjesima, odigrali i brzopoteznu 

partiju šaha. Rezultat je bio očekivan, ali treba reći da se 
gradonačelnik dobro držao. Budući da Erik voli i trenira 
i nogomet u NK Opatija gradonačelnik mu je poklonio 
kopačke i loptu sa simbolima aktualnog svjetskog pr-
venstva u Katru. (LJ.V.E.)

Posjet UABA-e i učenika Lipi i Kastavštini
Udruga antifašističkih boraca i antifašista grada 

Opatije organizirala je posjet osamdeset učenika srednjih 
opatijskih škola u pratnji profesora Memorijalnom centru 
„Lipa pamti“ te Kastavštini (Spomenik partizanu na Rube-
šima, Banov križ i Zavičajni muzej u Kastvu). O povijesnim 
događajima iz NOB-a pričao je predsjednik UABA Kastav 
Ivica Rubeša, u Povijesnom muzeju u Kastvu ih je doče-
kao kustos Marko Badurina, a u Memorijalnom centru 
„Lipa pamti“ kustosica Petra Maštović Kušić. (K.T.)
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Zajednici Talijana plaketa  
za očuvanje jezika i kulture

Zajednicu Talijana Opatija 26. 
studenoga posjetila su dva važna 
gosta: Emilio Fatovic, predsjednik 
Tršćanskog pučkog sveučilišta i 
Fabrizio Somma, generalni tajnik 
Sveučilišta. Oboje spriječeni pri-
sustvovati svečanostima povodom 
obilježavanja 75. godišnjice osnutka 
opatijske ZT – osobno su htjeli upo-
znati i pozdraviti članove i zahvaliti 
na angažiranosti. Fatovic je tom 
prilikom istaknuo kako je Zajednica 
Talijana Opatija jedan od stupova ta-
lijanske nacionalne zajednice u Hr-
vatskoj, te je predsjednici ZT Opatija 

Sonji Kalafatović uručio je posebnu 
plaketu zahvale za očuvanje i pro-
mociju talijanskog jezika i kulture na 
našem području. (E.V.)

Mariju Sušnju zahvalnica Hrvatskog epidemiološkog društva
Hrvatsko epidemiološko društvo je na svom 86. struč-

nom sastanku održanom 25. studenog u Samoboru dodijelilo 
zahvalnice zbog iskazanog stručnog znanja i profesionalnog 
ponašanja tijekom pandemije bolesti COVID-19 svojim čla-
novima koji su aktivno sudjelovali u suzbijanju pandemije 
koronavirusa. Zahvalnice je dobilo oko 180 članova društva iz 
cijele zemlje, a ovo javno priznanje uručeno je i Mariju Suš-
nju, dr. med., specijalistu epidemiologije u Nastavnom zavodu 
za javno zdravstvo PGŽ-a Ispostave Opatija. 

– Ponosan sam što sam dio ovog tima koji 
se hrabro suočio s najvećom pandemijom jedne 
zarazne bolesti u posljednjih sto godina i koji 
je zajedno s drugim zdravstvenim djelatnicima 
učinio sve što je bilo moguće da se zaštiti za-
jednica i naše gospodarstvo. Nažalost, nakon 
skoro tri godine ova priča još uvijek nije gotova 
jer ljudi i dalje obolijevaju od korone – istaknuo 
je Sušanj. (K.T.)

Hrvatski časnički zbor Liburnije 
poklonio se žrtvama Škabrnje

Predstavnici Hrvatskog časničkog 
zbora Liburnije povodom Dana sjećanja 
na žrtvu Vukovara i Škabrnje obišli su i 
poklonili se žrtvama agresije u Škabrnji. 
Na groblju su položili vijence i zapalili 

svijeće te odali počast i zapalili svijeće 
na masovnoj grobnici. Osim Škabrnje 
obišli su i Nadin Kašić i Zeleni Hrast gdje 
su zapalili svijeće i položili vijence za 
sve žrtve. (K.T.)

Izložba „Baci oko  
(objektiva) na okoliš“ 

Izložba fotografija mladih au-
tora „Baci oko (objektiva) na okoliš“ 
otvorena je u foajeu Centra Gervais 
22. studenog. Izloženo je šezdesetak 
fotografija koje su snimila 33 polazni-
ka ciklusa radionica angažirane oko-
lišne fotografije pod vodstvom Petra 
Kürschnera Jr., koje su provedene 
u sklopu projekta Žmergov lokalni 
info-centar za mlade - ŽLICA koji fi-
nanciraju Grad Opatija i Središnji dr-
žavni ured za demografiju i mlade. Od 
svibnja do studenog održane su četiri 

tematske radionice kroz koje su mladi 
imali prilike naučiti osnove primije-
njene fotografije te su u sklopu prak-
tičnih zadataka na terenu fotografirali 
nepravilnosti u okolišu, i to ne samo 
otpad, već i motive betonizacije, sječe 
stabala, ugrožavanja zelenih površina 
i sl. Posjetitelji izložbe su većinom 
glasova odabrali najbolje fotografije 
– prvo mjesto osvojila je Natali Hre-
lja, drugo mjesto Anja Luksetić, a 
treće Noa Šakić. U glazbenom dijelu 
programa nastupila je DJ Mirilo. (K.T.)

Zlatne medalje učenicima 
Ugostiteljske škole

Učenici Ugostiteljske škole Opatija 
bili su vrlo uspješni te osvojili nekoliko 
medalja na natjecanju Match Race održa-
noj u sklopu Enter konferencije održanoj 
u Splitu od 1. do 3. prosinca. Natjecalo 
se šest Regionalnih centara kompeten-
tnosti u sektoru turizma i ugostiteljstva. 
Učenica Petra Milijević u pratnji mento-
rice Aleksandre Miljević natjecala se u 
finalu Match Race – Paint the Cocktail i 
osvojila zlatnu medalju, učenik Josip 
Horaček natjecao se u paru s učenikom 
splitske škole te u pratnji mentorice 

Ljiljane Mikinac i u finalu Match Race – 
Scale the Waste osvojio zlatnu medalju, a 
učenik Marino Blagojević u pratnji men-
torice Majde Šimunić u disciplini Match 
Race – Sustainable Tourism osvojio je 
drugo mjesto. Učenik Marko Maratović 
u paru s učenikom iz Pule te u pratnji 
mentorice Ljiljane Mikinac u disciplini 
Match Race – Scale the Waste osvojio je 
treće mjesto, a učenica Paola Petković u 
pratnji mentorice Aleksandre Miljević u 
Match Race – Paint the Cocktail osvojila 
je osmo mjesto. (K.T.)



Pripremila Kristina Staničić

(1. – 22. studenoga): To-
nica Rubinić (97), Tomo 
Radinović (71), Marija 
Jurčić, rođ. Puhar (79), 
Zlatko Barukčić (62), Vej-
sil Čaušević (80), Arman-
do Rumac (81), Slavka 
Brkić, rođ. Vukšić (75), 
Vojka Walter, rođ. Spinčić 
(74), Ante Supičić (84), 
Ana Martinčić, rođ. Tan-
cabel (88), Jasna Blažević, 
rođ. Godec (74)

Moto Mrazovi – BikeRice i BikeRI u odijeli-
ma Djeda Božićnjaka i ove će godine razveseliti 
svojim donacijama. Bučna motorizirana povorka 
Moto Mrazova svakog adventa plijeni pažnju kuda 
god prođe, ali i širi veselje, budući da su ovi bikeri i 
bikerice velikog srca te već niz godina darivaju po-
trebite. Ističu da nisu ni udruga ni klub, već skupi-
na dobrih ljudi koji se vole voziti motorom i usput 
humanitarno djelovati. Okupljaju bikere s područja 
cijelog Kvarnera, među kojima su i Opatijci.

– Svake godine organiziramo Moto Mrazove 
početkom prosinca kako bismo uljepšali božićne i 

Moto Mrazovi i ove godine stižu s darovima

novogodišnje praznike onima kojima je po-
moć potrebna. Odaberemo neku od udruga 
kojoj ćemo donirati, a ove godine to je So-
cijalna samoposluga Rijeka – istaknula je 
Snježana Ajhler.

Do sada su Moto Mrazovi, osim Socijal-
ne samoposluge, uveselili i korisnike Dječ-
jeg doma „Ivana Brlić Mažuranić“, Udruge 
„Moje mjesto pod suncem“ te korisnike 
„Sv. Ane - Caritasovog doma za djecu“.

– Humanitarne akcije provodimo tije-
kom cijele godine. Ljeti organiziramo Mo-

to-alku koja je humanitarnog karaktera, a 
kako neki od naših prijatelja iz grupe sudje-
luju svake godine u Karavani Prevlaka-Vu-
kovar, sakupljali smo donacije i za Socijalnu 
samoposlugu Vukovar i Udrugu za djecu s 
poteškoćama iz Vukovara. Kada je Bani-
ju pogodio potres nismo oklijevali ni tre-
nutka, već smo se aktivirali u prikupljanju 
kamp-kućica i novčanih sredstava – kazala 
je Ajhler te dodala da osim što brinu za lju-
de, brinu i za životinje pa su tako prikupljali 
i hranu za Azil za pse u Ogulinu. (K.T.)
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5. studenoga: Aleksandra 
Špoljarić i Zoran Tica; 
12. studenoga: Snježana 
Podolšak i Jurij Kurtović; 
26. studenoga: Tina Zorić 
i Anđelo Čulina

VJENČANI

UMRLI

MATIČNI

Nadolazeći će blagda-
ni u obitelji Pribanić 
biti posebniji no ika-
da, a razlog tome je 

četveromjesečna princeza Una-
Marie. Rođena je 3. kolovoza, 
bila je dugačka 47 cm, a imala 
je 2800 g. Tata Luka stigao je na 
porod iako je u trenutku kada je 
mami Veroniki puknuo vodenjak 

U obitelj Pribanić stigla Una-Marie
bio na Sjevernom moru. Čim je čuo da 
je njihova beba odlučila stići tjedan dana 
prije predviđenog termina, ukrcao se 
na prvi avion i stigao u Rijeku. Tijekom 
poroda došlo je do komplikacija i bio je 
potreban hitan carski rez, a prvi Unin plač 
izazvao je olakšanje jer je sve prošlo u naj-
boljem redu i preplavio je njezinu mamu 
neopisivom srećom. Bio je to i trenutak 
kada je Veronika saznala da je na svijet 
donijela djevojčicu. Nakon maminih 
poljubaca, došao je red da i tata upozna 
svoju mazu. Opčinila ga je istog trenutka 
kada ju je prvi puta ugledao. Na naše pi-
tanje kako su se odlučili za ime Una-Ma-
rie, mlada mama nam je rekla da je svojim 
najboljim prijateljicama vijest da je trudna 
rekla u novogodišnjoj noći koju su proveli 
u kući na rijeci Uni i one su je odmah po-
čele zezati da će to biti beba Una ili Uno 
ako bude dječak, za što Veronika vjeruje 
da je bila samo šala. Luka je rekao da ako 
bude djevojčica, želi kratko ime i onda 
je Veronika predložila Una, što se njemu 
svidjelo i odmah je prihvatio taj prijedlog. 

Ona je pak htjela da dijete ima 
kršćansko ime koje će biti poseb-
no, sveto i dovoljno jedinstveno 
i jednako lijepo i na engleskom i 
hrvatskom jeziku. Tako su se uz 
ime Una odlučili i za Marie. Luka 
je sa svojim djevojkama bio tri 
tjedna, a zatim se morao vratiti na 
posao. Na sreću tata često dolazi 
doma, ali priroda njegova posla 
takva je da također puno i izbiva 
iz obiteljskog doma pa ova mlada 
obitelj cijeni svaki zajednički tre-
nutak, a roditelji istinski uživaju u 
svakom danu sa svojom djevojči-
com. Una-Marie i njezina mama 
ipak nisu baš same kada tate nema 
jer žive kući u kojoj također žive 
i Veronikini roditelji te njezina 
sestra sa svojom obitelji tako da 
je uvijek netko tu kada zatreba. 
Tijekom prosinca planiraju sa 
svojom princezom obići advente 
u okolici, a na sam Božić posjetit 
će i Veronikine i Lukine roditelje.



37Opatija TECHNO KANTUNIĆ

dard. U očima konzumenata više će 
vrijediti proizvodi koji su trajniji i 
ujedno iskoristiviji. Povratak lokal-
nim proizvođačima i prodavačima 
doprinijet će očvršćivanju ekono-
mije načete pandemijom i ratom u 
susjedstvu.

U tehnološkoj sferi očekujte 
veliku integraciju umjetne inteli-
gencije u svakodnevnom životu. 
Ciljani oglasi na web stranicama su 
bili samo početak, 2023. godina će 
mnoge iznenaditi poslovnim odlu-
kama zasnovanim na U.I., podršci 
za korisnike weba koji se ne snalaze 
baš najbolje s novotarijama te po-
boljšanju iskustva korištenja uređa-
ja na hrvatskom jeziku – možda čak 
upravljanjem glasom. Sve pametniji 
satovi i mobiteli, virtualni pomoć-
nici, podmuklije ciljane reklame… 
lagano ulazimo u novu eru u kojoj će 
nam sugestije (i zapovijedi) davati 
digitalni poslodavac.

Posljednja kategorija koju valja 
spomenuti je okretanje prema zele-
nim energijama. Iako boja asocira 
na ekologiju, točnija asocijacija bi 
bile zelene novčanice koje se kani 
uštedjeti korištenjem obnovljivih 
resursa. Situacija na istoku primora-
la je sve razine vlasti da dobro i brzo 
promisle kako dalje jer tehnološki 
intenzivna društva su ujedno i veliki 
potrošači energije, a ona dolazi iz fo-
silnih goriva, plina, nuklearnih reak-
tora – svega onoga čega baš nemamo 
u ogromnim količinama. Zato veseli 
stav Vlade RH o sufinanciranju ula-
ganja malih korisnika u solarne pa-
nele za proizvodnju struje, ukidanju 
PDV-a za nabavku istih i smanjenje 
potrebne papirologije, a i Grad Opa-
tija predvidio je nemala sredstva za 
pomoć u realizaciji takvih instalacija 
na krovovima opatijskih kuća. Mo-
gućnosti ima još jako puno, a ušte-
de nisu zanemarive, pogotovo u ovo 
doba. Zato bacite pogled na vaš krov 
i provjerite ima li mjesta za kućnu 
solarnu elektranu.

Drage čitateljice i čitatelji, preži-
vjeli smo i 2022. godinu. Svi skupa 
zaslužujemo medalju Survivor. Na-
kon novog normalnog slijedi nam 
praktičan dio - kako ostati normalan, 
a nadam se da će Vam ova kolumna i 
dalje pomagati da ostanete pametni i 
informirani. Vidimo se u 2023.!

Piše David Kurti

A baš su se zaredale te godine… Jed-
na luđa od druge. Sve češće imam 
osjećaj da smo svi mi sudionici rea-
lity showa a da su scenaristi člano-

vi Monty Python ili Alan Ford grupe, jer ova 
razina nadrealizma dobrano prelazi sve dosad 
viđeno. Godina 2020. je bila čuvaj se potresa 
i bližnjega svoga da te ne zarazi, 2021. je bila 
godina procjepljivanja hrvatskog naroda kako 
bismo lakše radili od doma i bili dostupni 24/7, 
a 2022. smo trenirali normalnost da bismo gle-
dali rat u Ukrajini u veljači i Svjetsko prvenstvo 
u prosincu. Ako se nastavi trend, čisto me strah 
onoga što nam naredna godina donosi. Pa ipak, 
kako se za kraj godine podvlače crte, rade bi-
lance i prognoze za dalje, pretresimo malo što 
možemo očekivati u sljedećih 365 dana.

Kako nam raste staž u EU, tako rastu i pra-
va, ali i obaveze. Kune spremamo u arhivu i po-
stajemo pravi EURopljani. Poučeni lošim isku-
stvom susjeda koji su to učinili prije nas, naši su 
se potrudili da sve prođe što korektnije i bez-
bolnije – kako za koga. Očekujte velike gužve 
oko Nove godine na svim naplatnim mjestima u 
zemlji. Koliko je euro novost Vama kao kupcu, 
još je veći kaos onima koji stoje s druge strane 
i moraju primati kune, vraćati eure i pritom ne 
odustati od uslužnog smješka. Zapamtite da se 
svi trude i da tranzicijski period neće nikome 
biti lagan pa dodatna doza strpljenja i empatije 
puno znači svima. Također, pripremite si go-
tovine za prvih nekoliko dana siječnja. Koliko 

god reklamirali da smo spremni za 
novu valutu, budite sigurni da će dio 
bankomata biti van funkcije (jer nije 
samo izvaditi kune i staviti eure, ima 
tu prilagođavanja programa i fizičkih 
dijelova uređaja), a redovi u i ispred 
banaka bit će višestruko veći nego 
inače. I zapamtite već onu 7,53450 
kn jer će Vam stvarno trebati. Završ-
na financijska preporuka je da dobro 
pazite što i koliko kupujete, jer se 
vrlo lako probije budžet ako se ne 
pazi, a sve izgleda jeftino samo zato 
jer je iskazano u eurima.

Novost je i članstvo u Schengenu 
što konkretno znači da put do Trsta 
ili Ilirske Bistrice ide bez zaustavlja-
nja (osim za kafe ili fiziološke potre-
be). Nama je granica ionako bila for-
malnost već duži niz godina, ali od 
siječnja je put otvoren širom.

Tehnološki trendovi kojima će 
se većina baviti vezani su najviše uz 
kontrolu i rezanje troškova, pogoto-
vo troškova života. Rastuće cijene 
energenata i hrane kombinirane s 
nacionalnim financijskim krizama u 
svim zemljama koje smatramo uzo-
rom natjerali su nas sve da dvaput 
razmislimo prije nego bilo što kupi-
mo. Kupci redefiniraju pojam vrijed-
nosti i sve više će kupovati ciljano 
kako bi napravili pametne financij-
ske odluke i zadržali životni stan-

2023. - Upute za korištenje
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Ledena čarolija na Ljetnoj pozornici
do 8. 1. - Klizalište: pon – čet: 11.00 – 21.00, pet: 11.00 – 22.00, sub: 10.00 – 22.00, ned: 10.00 – 21.00; 
Adventske kućice: pon – čet: 13.00 – 21.00, pet: 13.00 – 00.00, sub: 10.00 – 00.00, ned: 10.00 – 21.00 uz glazbeni program
XMAS Street Lungomare advent – od hotela Savoy do Ville Madonna
do 7. 1. – Adventske kućice, glazbeni programi, animacija za djecu, adventski photo point
Imperial XMAS – terasa hotela Imperial
do 7. 1. – prigodna ponuda hrane i pića, adventski photo point, glazba uživo
24. do 26. 12. – 14.00 do 16.00 h– Animacijski program za djecu
Strauss Xmas – Café Strauss, Hotel Palace Bellevue 
do 7. 1. – prigodna ponuda hrane i pića, adventski photo point, glazba uživo
24. do 26. 12. – Animacijski program za djecu
Advent Amadria Park 
Glazbeni nastupi u Hotelu Milenij i Kavani Continental
Tabù lounge bar
Advent u Tabù lounge baru, Ika – glazbeni program, program za djecu
Advent na brodu Jadera
31. 12. – panoramska vožnja brodom

Dočeci Nove godine na otvorenom – 31. 12. 

10.00 h Zadnje polne va Opatije, Tomaševac
11.00 h Dječji doček Nove godine na Maloj ljetnoj pozornici
11.00 do 2.00 h Novogodišnji Xmas Street Party i doček Nove godine – od hotela Savoy do Ville Madonna
11.00 do 3.00 h Glazbeni nastupi i doček Nove godine ispred UP Juraj Šporer
21.30 h Doček Nove godine ispred tržnice: Grooversi / Koktelsi / Šajeta
22.00 h Doček Nove godine na Ljetnoj pozornici: Dellboys

Prosinac
24. 12. – 9.00 do 11.00 h – Vilja 
Božja na Mrkate: Druženje grado-
načelnika s građanima uz prigodnu 
podjelu ribica i glazbeni nastup Kla-
pe Baladur
24. 12. – 13.00 h – Glazbeni nastup: 
Trio Asi, Park Angiolina
24. 12. – 14.00 h – Glazbeni nastup: 
Adriano & Brentini live, Advent kod 
Šporera
24. 12. – 17.00 h – Glazbeni nastup: 
Ivan, Matea & Ana, Park Angiolina
24. 12. – 19.00 h – Glazbeni nastup: 
Gearbox, Ljetna pozornica
24. 12. – 19.00 h – Glazbeni nastup: 
DJ Miro, Advent kod Šporera
24. 12. – 23.15 h – Tradicionalni 
božićni koncert Zbora „Sv. Jakov“, 
Crkva sv. Jakova
25. 12. – 12.00 h – Sretan Božić uz 
Kvartet Veljak, Park Angiolina
25. 12. – 17.00 h – Glazbeni nastup: 
Martina Majerle Trio
25. 12. – 19.00 h – Glazbeni na-
stup: Last Minute Acoustic, Ljetna 
pozornica
25. 12. – 22.00 h – Koncert: Vatra, 
Klub Gervais
26. 12. – 10.00 do 13.00 h – Božićna 
izložba oldtimera, Kupalište Slatina
26. 12. – 12.00 h – Glazbeni nastup: 
Ivan, Matea & Ana, Park Angiolina
30. 12. – 19.00 h – Glazbeni nastup: 
Trio Asi, Ljetna pozornica
31. 12. – 12.00 h – Glazbeni nastup: 
Coffee Shop Acoustic, Park Angiolina

Siječanj
1. 1. – 10.00 h – Glazbeni nastup: 
Spart Jazz Quartet, Park Angiolina
1. 1. – 15.00 h – Glazbeni nastup: 
Duo Ex New, Park Angiolina
7. 1. – 18.00 h – Glazbeni nastup: 
Duo Ex New, Park Angiolina
8. 1. – 12.00 h – Glazbeni nastup: 
Blu:Kanu, Park Angiolina
21. 1. – 22.00 h – Koncert: Magazin, 
Klub Gervais

Pošta Opatija, E. Kumičića 4 
Grad Opatija – na porti, M. Tita 3
Kosovo – Butiga Kosićevo, 1. istarske čete 9
Ika – le škartoc / bake&snack shop, Primorska 2

Punta Kolova – Diskont Stanić, A. Raspora 2
Dobreć – Butiga (trgovina), Dobreć 23
Poljane – Butiga, Poljane 67
Veprinac – Café bar Tumpići, Tumpići 1

Cijepljenje protiv COVID-19

Svakog utorka od 15.00 do 18.00 sati u Ispostavi Opatija NZZJZ na 1. katu – Epidemiološki odjel, na adresi 
Stube dr. Vande Ekl 1, Opatija

Novi termin cijepljenja od 1. 1. 2023 – utorkom od 10.00 do 12.00 sati
Na cijepljenje je potrebno donijeti zdravstvenu iskaznicu, osobni identifikacijski dokument i potvrdu o even-

tualnim prethodnim cijepljenjima protiv COVID-19.

Testiranje na COVID-19 (PCR i BAT)

Ulica Ive Kaline, iznad hotela Belvedere
Od ponedjeljka do petka od 8.00 do 9.00 sati

Mjesta na kojima možete preuzeti List „Opatija“ 

List „Opatija“ distribuira se putem pošte na adrese kućanstava na području Grada Opatije. Ako niste dobili 
svoj besplatni primjerak, možete ga uzeti na sljedećim mjestima:



Ovo leto ki ni delal kot blago – ne vaja. 
Vrah me zel ako ni tako. Bila je onista 
sakramenska korona, i još je, samo ča 
više ne moramo bit zaprti kot kune-

lići va gajbe, i pokle tega su si oteli zaslužit par 
kun i počeli živet „tuta forca“. Furešti, apartmani, 
oštarije, koncerti, se nan je falelo i bili smo, kako 
se to lepo reče po domaći, zaglajeni pa onputa po-
nemeli kot pasi kemi molaš kadinu. Ala, gremo se 
najedanputa – zgorun-zdolun, levo-desno, semo-
tamo. Ja san se, verujte, skoro pa malo pogubil. 
Nisan nanke arival storit novu legitimaciju. Zval 
san policiju pofin tega, pa su mi rekli da se ne se-
kiran aš stara legitimacija još dura dok je „na snazi 
odluka o pandemiji“. Pitan ja: „Pa ča to još ni fini-
lo?“ Govore da va Hrvackoj još dura i da ako neću 
poć preko kunfina da moren se obavjat z starun 
„osobnun“. Ala, baren jena stvar za nas ki se pose-
be namešćamo i parećujemo za slikat da budemo 
lepi na dokumenteh. Drugo je se bilo kot, kako 
naši političari vole reć, rekordnega 2019. leta. Ma 
vraga, spametin se ja kako je onputa bilo – ovo je 
se na petnajstu potenciju. I boje da je tako – judi 
su se malo refali i prišli na se. Ma čekaj malo, kad 
boje razmislin vranića su se malo refali – judi su 
ponemeli. Pofin rata va Rusije i pitaj Boga česa 
prišla je inflacija. Neke stvari su podražele, a neke 
moraš čekat kot va Jugoslavije cikuladu, prah za 
robu i kafe, samo ča nan sada rabe novi kompju-
teri, a podraželi su oni čipi ča se stavljaju va njih, 
pa ni bilo ni noveh auti, pa ni železa, pa peleti, pa 
plina. I onputa kot črešnja na tortu prihaja nan 
tisti sakramenski euro. I onputa bi si oteli storit 
se moguće i nemoguće do jenara 2023. leta aš 
ki zna ča prihaja. Čak su nan delili i letki na keh 
su instrukcije kako ćemo šparat struju. Moj brat 
me pita na ki broj mi finjuje targa na skutere ako 
budemo opeta morali pejat na „par-nepar“ pofin 
nafti. Judi šviču! Kada vidin da je neš „na akcije“ 

zajeno kupin pet kusi „za ne dal ti Boh“ kot va 
onistoj nekadajnoj akcije NNNI – ništa nas ne 
smije iznenaditi. Va trejset let koliko san Šajeta, 
nisan toliko delal! Ča mi god ponude ja zamen 
za delat. Ma ne samo ja, leh si. I si sakemu pla-
ču: „Biš mi prišal za manje, vidiš da se judi boje, 
pa manje troše. Brižni mi.“ i takove besedi. Ali 
kako naši judi užaju reć – pul nas niš ni uspjelo pa 
neće ni kriza. Tako da verujen da ćemo i va 2023. 
lete plakat onako kako samo mi znamo „sako 
lane boje“, a zaspraven će bit „ni drek, leh se j’ 
pas posral“. I zato judi kalmajmo malo i „stanimo 
na balu“. Se će bit va regule ili kako bi Taljani re-
kli – „tuto a posto – njente in ordine“. Te vrajže 
krize su za Nemci i Norvežani, ma ne za nas – 
da mi pridemo na njihovo bimo plakali da vrnu 
na naše. Pa nismo mi munjeni ko oni tamo va 
Šveckoj, pa da naši političari greju z bičikletami 
na delo. Nas bi bilo sran da smo tako brižni. Ili 
da četiri čoveka greju na delo va isten aute, a ne 
saki va svojen. Ako rabi nećemo poć va kazalište 
ili kupit libar, ali pejat se moramo. Tako se fešte 
greju prema plane i rasporede. Isto kot i kriza. Ki 
će čitat po novinah tri dni da je Enrico Marotti z 
Voloskega ćapal zlatni medaljon kad je bordižal 
va Japane. Judi trebe strašit! To se čita. Ča će naši 
ugostitelji i vlasniki firmi poć z gliserun va Japan 
ili sedet na bove da mu mašu z hrvackun bandje-
run kad lepo moreš poć z aeroplanun va Katar. 
Još ćemo lagje poć na skijanje z euri, a lagje je 
nosit sarme va padele z Šengenun leh bez njega. 

I tako dragi moji judi vidimo se na Mrkate za 
Novo leto, počnimo delat vozići za maškare „à la 
euro“ i pustimo naše političke batice da misle za 
nas. Neki od njih nas već trejset let parićuju za 
ovistu krizu i za se oniste ke prihajaju. Njih ne 
moru ni potresi „pocimbujat“ aš su, kako govo-
ri onista reklama za šampon za vlasi „postojani 
u svim vremenskim uvjetima“ i situacijah. Sen 
van i semi vašemi želin se najboje za blagdani i 
va noven lete. Za se drugo je tu kreditna kartica 
(viš, i to san ukral z reklami). Boh daj zdravja i 
čitamo se i daje… No, kakova j’ ovo kolumna, 
čekaj malo – ki će to čitat? Smak sveta će počet 
za 10, 9, 8, 7, 6…
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Piše Dražen Turina
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sveta 



Utakmice su se pratile i u „Monokiniju“

Piše Elia Filinić  Snimio Nikola Turina

Opatijski navijači 
bodrili Vatrene

Navijači u café baru „Tennis“

H rvatska nogometna reprezenta-
cija osvojila je broncu na Svjet-
skom prvenstvu! U borbi za 
treće mjesto Vatreni su pobije-

dili Maroko, nakon što ih je u polufinalu 
zaustavila Argentina.

Katar je od 20. studenog do 18. prosinca 
bio središte nogometne groznice i navijačka 

 Napetost u zraku u café baru „Galija"

meka vjernih fanova iz cijeloga svijeta. Prema 
statističkim podacima procjenjuje se da u svi-
jetu postoji više od 3,5 milijarde obožavatelja 
ovog sporta, dok prema posljednjem istraživa-
nju FIFA-e na globalnoj razini postoji 270 mi-
lijuna ljudi koji se aktivno bave nogometom. 
Hrvati su oduvijek bili poznati kao vrlo stra-
stveni navijači, a to su dokazali i ove godine. 

Hrvatsko navijačko veleposlan-
stvo „Mi Hrvati“ istaknulo se svojom 
idejom izrade posebnog navijačkog 
outfita po uzoru na tobe, katarske 
muške haljine, na kojima su dominira-
le karakteristične crvene kockice te su 
svojom pojavom postali jedna od glav-
nih atrakcija na prvenstvu, a pažnju je 
plijenila i ogromna navijačka zastava 
duga čak 200 metara. Neizostavno je 
spomenuti i bivšu predsjednicu po-
znatu kao strastvenu navijačicu koja 
je bodrila vatrene pri svakoj utakmici 
te se također isticala svojim outfiti-
ma, a Vatrene je došao podržati i vrh 
hrvatske Vlade na čelu s premijerom 
Plenkovićem. Utakmice Hrvatske ove 
su godine bile popraćene čak iz Sabo-
ra, kao i iz osnovnih i srednjih škola. 
Budući da se prvenstvo odigravalo u 
neuobičajenom zimskom terminu ve-
ćina opatijskih navijača pratila je uta-
kmice iz topline svojih domova, ali i 
u kafićima, gdje ih je ovjekovječilo i 
„oko“ naše kamere. 

 Podršku 
Vatrenima  

iz mora 
pružili  

su Kukali

Veselje nakon gola


